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pred nami je leto 1982 
Ob koncu leta 1981, 

Poleg teh pa je na nedo-
seganje plana zahodnega 
izvoza vplivalo tudi več 
subjektivnih dejavnikov. 
Imamo premalo ljudi, ki bi 
bili sposobni opravljati ko-
mercialne posle za zahodni 
izvoz, pri čemer ne mislim 
na dokumentarni del in od-
premo. To je posledica 
kadrovske politike v pre-
teklosti in hkrati problem, 
ki ni rešljiv čez noč. Zaradi 
takega stanja smo pri za-
hodnem izvozu vezani na 
usluge izvoznih organizacij, 
ki nam organizirajo ta iz-
voz. Take usluge, pa naj 
bodo še tako kvalitetne, ne 
morejo nikdar nadomestiti 
tistega neposrednega stika 
s kupcem, ki ga imamo, če 
kupec posluje s tovarno ne-
posredno. Te težave se kaže-
jo v številnih podrobnostih, 
ki pa ne sodijo v stolpce 
časopisa. Ni pa težav samo 
pri ljudeh, ki delajo nepo-

(Nadaljevanje na 2. strani) 

Če sem v oceni poslovanja za leto 1980 zapisal, da 
nas v 1980. letu stabilizacija še ni resnično prizadela, potem 
tega prav gotovo ne moremo trditi za pravkar končano 
1981. leto. Leto, v katerega vstopamo, bo prav gotovo 
v marsičem odgovorilo na vprašanje, koliko v resnici zmo-
remo. 

prav gotovo moramo ome-
niti, da so na splošno raz-
mere v svetu slabe in da s 
tem, če v Jugoslaviji govo-
rimo o povečanju zahodne-
ga izvoza, blaga še nismo 
prodali. Druga objektivna 
težava je bila posledica 
slabih zim v preteklih le-
tih, zlasti v ZDA, kar je 
negativno vplivalo na pro-
dajo smučarskega progra-
ma, ki je, kot vemo, naš 
glavni izvozni program, 
kljub vprašanjem, ki jih 
nekateri zastavljate glede 
tega. Tretja objektivna 
težava je gotovo slaba pre-
skrba z materiali, saj smo 
prav zaradi tega pri ponudbi 
za zahodni izvoz pogosto 
v slabšem položaju kot ne-
kateri naši konkurenti. 

Kako smo torej poslo-
vali v preteklem letu 

Celovite ocene še ne mo-
remo dati, ker vemo, da bo 
zaključni račun pripravljen 
v sredini februarja. Lahko 
pa ocenimo poslovanje na 
nekaterih ključnih področjih. 

Prodaja 
Ni slučaj, da prodajo 

omenjam na prvem mestu, 
saj se pri prodaji poslovni 
proces začne in konča, če-
prav to še ni vedno in vsa-
komur jasno. 

Plana zahodnega izvoza 
nismo v celoti dosegli. Vzro-
ki za to so po moji oceni 
delno razumljivi, delno pa 
posledica naših notranjih 
slabosti in nesposobnosti. 
Med objektivnimi vzroki 

S \ 

Obrat Rovte 
v letu 
1981 

V našem obratu dela na 
obeh izmenah 40 delavk. 
Izdelujemo predvsem apre-
ski obutev. Velika prednost 
našega obrata je, da imajo 
delavke službo blizu doma. 
Nekatere so se prej morale 
voziti v Logatec in celo na 
Vrhniko. Z delom so še kar 
zadovoljne — seveda, če je 
enega artikla vsaj nekaj tisoč. 
Zadnje čase je precej pri-
manjkovalo materiala, kar 
je povzročilo nekaj slabe 
volje. Morali smo premešča-
ti ljudi in naredilo se je 
manj parov, čeprav so delav-
ke zelo pridne in se razume-
jo med seboj. Tudi stroje 
imamo kar v redu in če ne bi 
prihajalo do zastojev, bi 
lahko naredili precej več 
parov. 

Velik problem pa pred-
stavlja pomanjkanje prosto-
ra. Sedaj, ko je kriza z ma-
terialom, imamo včasih tudi 
po pet planov v delu. To je 
pa vse preveč za naš obrat, 
ker so prostori premajhni. 
Veža je včasih tako založe-
na, da gre človek komaj sko-
zi. Dosti bolje ni tudi v ši-
valnici in skladiščnem 
prostoru. 

Z veliko dobre volje, 
potrpežljivostjo in upanjem 
na nov obrat bomo vzdržale 
še naprej. 

Tončka POLJANŠEK 

n »ZON JE 
glasilo delavcev delovne organizacije alpina iiri 



dogovarjamo se - dogowriU smo se 

OB K O N C U LETA 1981, P R E D NAMI JE LETO 1982 
(Nadaljevanje » 1. strani) 
sredno na izvoznih poslih. 
Podobne težave so tudi v 
ostalih fazah poslovnega 
procesa. Pogosto predolgo 
traja, da dQbimo posamezne 
nove materiale za kolekcije. 
Potrebno je izdelati veliko 
število vzorcev, brez ka-
terih blaga ne moremo pro-
dati, in podobno. 

Če bomo hoteli prema-
gati subjektivne težave pri 
zahodnem izvozu, bomo 
morali po mojem mnenju 
storiti dvoje: 

— okrepiti se s kadri, 
usposobljenimi za zahodne 
posle, 

— v vsej delovni orga-
nizaciji si bomo morali 
vcepiti v glavo nekaj resnic, 
kot so: zahodni kupec ne 
čaka na naše blago, ker ga 
lahko kupi, kjer hoče, ku-
pec nas ne bo prosil za 
kolekcijo, ampak mu jo 
moramo mi pravočasno 
izdelati. Ni stvar kupca, da 
nas sili v razvoj, ampak 
moramo mi biti v razvoju 
korak pred njegovimi zahte-
vami. Za svoj denar hoče 
kupec prvovrstno blago, 
naši problemi in težave ga 
ne zanimajo, ker našega 
opravičevanja ne more 
prodati. Takih resnic je 
še več. Ko bodo le-te vsake-
mu prišle v meso in kri, 
bomo šele lahko resneje 
razpravljali o zahodnem 
izvozu. 

Izvoz na vzhod je po-
tekal normalno in tudi plan 
smo presegli. Prodaja na 
domačem trgu je potekala 
celo nad pričakovanji. 

Nabava 
Preskrba z materiali je 

bila tista točka, kjer nas je 
gospodarski položaj naj-
bolj prizadel. Že od začetka 
leta smo se srečevali s proble-
mi, da nam domači doba-
vitelji niso mogli nemoteno 
dobavljati materialov, ker 
niso imeli surovin iz uvoza. 
Te težave so se proti koncu 
leta samo še stopnjevale. 
Temu so se pridružile v 
septembru še uvozne ome-
jitve. Posledica teh razmer 
so bili številni manjši zastoji 
v proizvodnji in številne 
menjave artiklov. Na račun 
teh težav smo gotovo izde-
lali 50 do 100 tisoč parov 
čevljev manj. 

Vzroka teh težav sta v 
glavnem dva: na prvem 
mestu je splošna situacija 

\^preskrbe s surovinami in 

uvozne omejitve, drugi pa 
naš premajhen izvoz na 
zahod; tako nam je pri-
manjkovalo deviz tako za 
uvoz kot za devizno soude-
ležbo ob nakupih pri do-
mačih dobaviteljih. 

Proizvodnja 
Količinski doseg proiz-

vodnje moramo ocenjevati 
v luči slabe preskrbe z ma-
teriali, zato ne moremo 
reči, da je slab. Materiali 
so včasih vplivali tudi na 
slabšo kvaliteto. Po drugi 
strani pa ne bi bilo prav, 
če bi z materiali opraviče-
vali vse napake. Na področ-
ju kvalitete dela izpita še 
nismo naredili. Pogosto 
dalj časa proizvodnja teče 
normalno, nato pa se po-
javi artikel, kije slab. O tem, 
kje so vzroki, smo že veliko 
govorili, nismo pa jih od-
pravili. 

Dohodek 
Ker še nimamo podatkov 

o finančnem rezultatu za 
12 mesecev, ta ocena ne 
more biti popolna. Vendar 
na osnovi rezultatov med 
letom ocenjujemo, da bo 
finančni rezultat razmero-
ma ugoden. Temu primerni 
bodo tudi poprečni osebni 
dohodki. Računamo, da 
bomo ostali z OD v mejah 
resolucije. 

Zgradili smo tovarno na 
Colu 

Od pomembnejših de-
lovnih uspehov naj omenim 
še, da smo v letu 1981 Zgra-
cili tovarno na Colu. To 
bo omogočilo boljše po-
goje delavcem v obratu 
na Colu, možnost razši-
ritve in zaokrožitve proiz-
vodnje in upravičeno lahko 
pričakujemo, da bodo re-
zultati obrata v prihodnje 
še boljši. 

Trdimo lahko tudi, da 
smo investicijo pripravili 
in objekt zgradili v so-
razmerno kratkem času, 
seveda od takrat, ko smo 
prešli od obljub k dejanjem. 

Tudi našo maloprodajno 
mrežo smo okrepili z nekaj 
novimi prodajalnami (Sa-
rajevo II, Metlika), nekatere 
pa smo obnovili. 

Kako bo v prihodnjem 
letu 

Omenil bom samo naj-
pomembnejše naloge, ki 
jih narekuje zaostrena 
gospodarska situacija. 

Povečati konvertibilni 
izvoz 

To je naša najpo-
membnejša naloga. Potrebe 
po devizah nam to nareku-
jejo. V planu smo začrtali, 
da bomo na konvertibilno 
tržišče izvozili tretjino pro-
izvodnje, skupno pa naj 
bi izvozili več kot polovico 
proizvodnje. 

O tem, kako to doseči, 
ne bi razglabljal, saj smo 
se v zadnjih mesecih že lo-
tili ukrepov, da bi to dosegli. 

Poudarim naj le, da se 
morate potrebe zahodnega 
izvoza zavedati prav vsi 
pri svojem vsakodnevnem 
delu in vse naloge, ki so 
s tem v zvezi, opraviti še 
bolje. 

Upam, da nam bo pri 
doseganju večjega izvoza 
na zahod pomagala tudi 
ugodnejša ekonomska po-
litika države, saj smo bili 
v preteklosti zaradi stalnega 
spreminjanja razmer glede 
uvoza pogosto oškodovani. 

Izvesti reorganizacijo 
proizvodnje 

Reorganizacijo, katero 
smo formalno sprejeli, mo-
ramo tudi uresničiti. Vemo, 
za kakšne vsebinske spre-
membe gre, zato tega ne 
bom ponavljal. Življenjsko 
moramo povezati razvojno-
pripravljalne službe in pro-
izvodnjo posameznih pro-
gramov. 

Kjer je možno, moramo 
oddelke bolj specializirati 
in proizvodnjo posameznega 
izdelka prostorsko zaokro-
žiti. S tem moramo doseči 
boljšo povezavo vseh, ki 
sodelujejo pri proizvodnji 
posameznega izdelka, 
boljšo kontrolo, s tem bolj-
šo kvaliteto in boljši končni 
rezultat. 

Nekatere stvari na tem 
področju lahko izboljšamo, 
če bomo imeli pred seboj 
cilje, ki smo si jih zastavili. 
Ne smemo se izgubiti v 
vsakdanjih problemih ali 
pa celo sprejeti negativna 
tolmačenja reorganizacije, 
ki jih trosijo posamezniki, 
češ da smo to predlagali 
zato, ker smo proti tozdom, 
proti nekaterim vodilnim 
delavcem in podobno. To 
ni res. Spremembe smo 
predlagali, ker v tem vidi-
mo možnost za izboljšanje 
našega dela, in to moramo 
tudi doseči. 

Zmanjšanje režije, boljše 
izkoriščanje časa, dosled-
nost pri delu 

Tem stvarem smo včasih 
rekli »iskanje notranjih 

rezerv.« Začeli smo z akcijo 
za zmanjšanje administra-
cije. Dokler govorimo o tem 
načelno, smo vsi »za«. Ko 
pa pridemo do konkretnih 
predlogov, kdo naj bi šel 
iz pisarne delat nazaj v 
proizvodnjo, je veliko od-
porov. Strinjamo se s tem, 
da je treba pri takih spre-
membah upoštevati de-
lavca kot človeka, njegove 
sposobnosti, kvalifikacijo, 
delovno dobo, zdravstveno 
stanje itd. Zato se lahko 
pogovarjamo o tem, če so 
posamezni predlogi pravilno 
pripravljeni. Če pa so ti 
kriteriji pravilno upošte-
vani potem je vsak na-
daljnji odpor hkrati odpor 
proti našim skupnim pri-
zadevanjem za dobro Alpi-
ne, odpor proti akciji naše 
družbe za izvedbo stabili-
zacije. Nosilcem takega 
oportunizma povejmo, kar 
jim gre, ne pa da ob takih 
pojavih ne sestankih ostali 
molčite. 

Skrajno smotrno investi-
ranje 

Ker glede »ostanka do-
hodka« pričakujemo slabše 
čase, bomo morali biti zelo 
premišljeni pri investicijah. 

Predvsem bomo skušali 
nekaj več storiti na področju 
zamenjave zastarele opreme. 
Od gradbenih investicij smo 
se opredelili predvsem za 
dve, in sicer: 

— soinvesticija v obrat 
Vika na Vinici 

— adaptacija kuhinje 
Soinvesticija v obrat Vika 

je nujna glede na dejstvo, 
da nam TOZD Vika izde-
luje tretjino zgornjih delov. 
Adaptacija kuhinje pa je 
nujna iz sanitarno-higienskih 
razlogov in zaradi delovnih 
pogojev. 

Ostale investicije v grad-
bene objekte so trenutno 
še vprašljive. To velja tako 
za gradnjo v Rovtah kot 
za investicije v nove pro-
dajalne. Odločitve bodo 
odvisne od finančnih mož-
nosti. 

Ker je vse probleme ne-
mogoče nanizati v takem 
sestavku, naj zaključim 
s tole željo: 

Želim, da bi naše poslovne 
odločitve, tako na samo-
upravnih organih kot 
v poslovodnih strukturah, 
bile čim bolj premišljene, 
gospodarne in pravilne. 
Hkrati pa želim, da bi bili 
pri izvajanju teh odločitev 
čim bolj uspešni in učinko-
viti. Tomaž KOŠIR 
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Člani DS TOZD 
Proizvodnja 

in samoupravne 
delavske kontrole 

Delavski svet T O Z D Proizvodnja zaseda 

D E L E G A T I 
D E L A V S K E G A S V E T A 
T O Z D P R O I Z V O D N J A 

1. Marija Kopač (plan. p.) 
2. Mira Novak (RPS. I. o.) 
3. Marjan Pišljar (prikro-

jevalnica) 
4. Stanislava Oblak (šival-

nica) 
5. Viktorija Uršič (šival-

nica) 
6. Nada Oblak (prikro-

jevalnica Gorenja vas) 
7. Ana Perko (šivalnica 

Gorenja vas) 
8. Gregorij Pustovrh (ši-

valnica Gorenja vas) 
9. Stanko Gantar (sekal-

nica) 
10. Anton Gorjup (monta-
ža) 
11. Viktor Poljanšek (mon-
taža) 
12. Drago Žakelj ( R P S — 
pan.) 
13. Zdenka Strel (izdel. 
notr. čevljev) 
14. Marija Zupančič (izdel. 
notr. čevljev) 
15. Jože Novak (prikroje-
valnica) 
16. Franc Jereb (termopla-
sti) 
17. Rado Kune (mont. pan.) 
18. Silvo Trček ( R P S — 
športna) 
19. Ivan Štefančič (prikro-
jevalnica Col) 
20. Sonja Baje (šivalnica 
Col) 
21. Renata Kogovšek (Rov-
te) 
22. Anton Naglič (montaža) 

23. Rudolf Poljanšek (mon-
taža) 
24. Damjan Jereb (vzdrž. 
si.) 
25. Janez Miklavčič (adapt., 
izd. stroj, invest., avtopro-
met) 
26. Konrad Jereb ( R P S — 
o rod j.) 
27 . Rudolf Tinauer (proizv. 
orodj.) 

Rudolf Poljanšek 

D E L E G A T I KOMISIJE 
S A M O U P R A V N E 
D E L A V S K E K O N T R O L E 
T O Z D P R O I Z V O D N J A 

1. Silvo Kos 
2. Vinko Oblak 
3. Milan Mrovlje 
4. Valentin Novak 
5. Marija Jurca 
6. Cecilija Bogataj 
7. Alojz Modic 
8. Marija Koren 
9. Frančiška Novak 

Dne 27. 11. 1981 je bila 2. 
redna seja delavskega sveta 
T O Z D Proizvodnja 

Delegati so na jp re j potrdi l i 
s p r e m e m b e nekater ih s amo -
upravn ih ak tov in jih p red la -
gali v sp re jem na r e f e r e n d u m u , 
10. 12. 1981. Srečko Erznožnik 
je obrazloži l p red lagane spre-
m e m b e pravi ln ika in s a m o -
upravnega s p o r a z u m a o o s n o -
vah in meri l ih za delitev s red-
stev za O D in s k u p n o p o r a b o 
in delegati DS so vse p red loge 
dali v spre jem na r e f e r endum. 

Soglasno so sprejeli še p r a -
vilnik o skupnih osnovah za 
povrač i lo s t roškov, ki so jih 
imeli delavci pri op rav l j an ju 
določenih del in nalog za te-
me l jno o rgan izac i jo in potrdi l i 
p r ed l agane višine povrači l s t ro-
škov, ki ve l j a jo o d 1. 1. 1982. 
Sprejeli so tudi vse s p r e m e m b e 
razvida del in nalog za T O Z D 
Pro izvodnja in anal i t ične ocene 
novih del in nalog v T O Z D 
Pro izvodnja . Glede na to, da 
so s is temizi rana nova de lovna 
opravi la v sk ladu z novo o rga -
nizaci jo T O Z D Pro izvodnja 
in ker gre za opravi la s posebn i -
mi pooblast i l i in o d g o v o r n o s t -
mi, je bil spreje t še sklep, da se 
razpiše jo p ros ta dela in na loge : 
v o d e n j e lahke obu tve , v o d e n j e 
špor tne obu tve , v o d e n j e smu-
čarske obu tve , v o d e n j e s p r e m -
l ja jočih de javnos t i , v o d e n j e iz-
delovalnice zgornj ih delov, vo-
d e n j e o r o d j a r n in i m e n u j e 
7-č lanska razpisna komisi ja . 

N a z a d n j e je D S sprejel še 
sklep, da se s 1. 1. 1982 pove-
č a j o u rne pos tavke za 2 5 % , 
s t imulaci ja uspešnost i de lovne 
organizac i je pa se z m a n j š a od 
1,25 na 1,00. 

Zadnja seja delavskega sve-
ta T O Z D Obutev Žiri pa je 
bila 7. 1 2 . 1 9 8 1 . 

Delegati so obravnava l i tri 
zah tevke za vars tvo pravice in 
v dveh pr imer ih potrdi l i pravi-
len sklep komis i je za de lovna 
r azmer j a , oz . discipl inske ko-
misije, v enem p r imeru pa spre -
jeli sklep, da se zahtevek pre-
loži in o b r a v n a v a na nas lednj i 
seji, ke r še niso zbrani vsi do -
kazi. 

Delavski svet T O Z D Pla-
stika se je na zadnji seji sestal 
8. 12. 1981 

Najpre j je imenoval inven-
tu rne komis i je za pop is v letu 
1981 v T O Z D Plastika Žiri in 
poda l j ša l j a v n o razpravo b snu t -
ka s a m o u p r a v n e g a s p o r a z u m a 
o reševan ju s t anovan j sk ih po-

t reb delavcev, in sicer od 9. 12. 
do 24. 12. 1981. Obravnava l i 
in sprejeli so sklepe komis i je za 
inovacije. Nazadn je so dele-
gati še pr ipomni l i , da bo po-
t r ebno za zago tav l jan je izdelave 
o r o d i j v obeh o r o d j a r n a h bol j 
d o l g o r o č n o misliti in p lansko 
delati in o r o d j a naroča t i p r avo -
časno , kajt i le t a k o so l ahko 
tudi v roku in kval i te tno izde-
lana . Na relaciji razvoj — o r o d -
j a rna pa je p o t r e b n o zagotovit i 
kon t inu i r ano delo. 

Delavski svet delovne skup-
nosti skupnih služb je dne 8. 12. 
1981 ob ravnava l iste zadeve 
kot delavski svet T O Z D Proiz-
vodn ja in sprejel enake sklepe. 

O istih stvareh je razprav-
ljal tudi delavski svet T O Z D 
Prodaja 9. 12. 1981. poleg tega 
pa je sprejel še sklepe o nabav i 
novih lokalov in investicijah v 
M P M . Sprejet je bil še sklep, 
da se odob r i d o d a t n a sredstva 
p r o p a g a n d e za plači lo prve 
t ranse p o p o g o d b i za sode lova-
nje na z imskih ol impi jskih 
igrah Sara jevo 1984. 

V s ladu s sk lepom D S D O 
je bila n a m r e č d a n a p o n u d b a 
o rgan iza to r j em Z O I 84 v Sara-
jevu za sode lovan je na o l impia -
di v obliki ekskluzivnega d o b a -
vitelja smučarsk ih čevljev. 

Po p o g o d b i ima Alpina p re -
cej ugodnos t i , p rav t a k o pa 
tudi obveznos t i in m o r a m o t a k o 
4 0 % zneska plačat i do konca 
leta 1981, 4 0 % v letu 1982 in 
2 0 % p o končani o l impiadi . 

F inančna sredstva b o m o krili 
iz sredstev p r o p a g a n d e in b o m o 
p r i h o d n j e leto 1982 sredstva 
v ta n a m e n tudi planiral i . De-
legati p red laga jo , da se m o r a j o 
napake , ki jih je napravi l R C A 
ali so nas ta le v drugih s lužbah 
v Alpini, obravnava t i r avno 
t ako k a k o r v p r o d a j a l n a h , ko 
m o r a j o o d g o v o r n e osebe p o -
ravnat i p r iman jk l j a j . 

Delavski svet delovne orga-
nizacije pa je 9. 12. 1981 ob-
ravnaval in pot rd i l p red log 
s p r e m e m b in dopoln i tev s amo-
upravnega s p o r a z u m a o skupnih 
osnovah in meril ih za deli tev 
sredstev za O D in s k u p n o po-
rabo . 

Obravnava l je p red loge in 
o b r a č u n l e tovan j za le to 1981 
in ga sprejel v p red lagan i vse-
bini , poleg tega pa še odobr i l 
n a k u p dveh poči tniških p r iko -
lic. 

A. K. 

Ob rob sklepov DS 



dogovarjamo se - dogovoriti smo se 

V zvezi s 1. točko dnevnega 
reda so sprejeli še naslednje 
s k l e p e : 

1. Informacijska služba je 
zadolžena, da čimprej izdela 
poslovnik o delu samouprav-
nih delovnih skupin 

2. Informacijska služba mo-
ra proučiti predlog o možno-
stih mesečnega (ali 14-dnevne-
ga) sklica tiskovnih konferenc 
v DO o perečih problemih. 

Razpravljali so o odgovor-
nosti za dajanje informacij in 
sprejeli sklep: 

3. če posameznik ali organ 
večkrat ne da zahtevanih in-
formacij, bo o tem razpravljal 
odbor za obveščanje in predla-
gal spremembo osebnih ocen. 

4. Na seje kolegija se ob-
časno vabi enega od novinarjev, 
ki mora o vsebini resnično in 
objektivno poročati. 

Sprejeli so plan in fo rmac i j -
ske- dejavnost i za leto 1982 in 
v zvezi s tem sklenili še: 

1. In formator j i sc b o d o da -
jali v posebne zabo jčke ob 
vhodu v jedi lnico in to t ako za 
d o p o l d a n s k o kot p o p o l d a n -
sko izmeno. 

2. O d d a j e po zvočniku na j 
b o d o ob us ta l jenem času — 
10 minut pred koncem malice 

3. Premalo pozornos t i da -
m o obveščan ju v dislociranih 
obra t ih in bo informaci j ska 
služba sestavljala 14-dnevnc 

informaci je za p r o d a j a l n e in 
dis locirane obra te . 

4. Nabaviti je p o t r e b n o slo-
vensko-s rbohrvašk i s lovar , ker 
b o d o v informaci jski službi te 
14-dnevne informaci je tudi 
prevajal i . 

Sprejeli so novosti v zvezi 
z vsebinskim konceptom gla-
sila »De lo — življenje«: 

1. Uvesti rubriko o zaslužnih 
delavcih 

2. Objaviti stare fotografije 
— da se ugotovi, kdo je na njih 

3. Izhajati na 16 straneh (le 
občasno 20 — prazniki) 

4. Nekaj manj dogodkov 
o krajevni skupnosti 

5. Za tiskovno in rubrično 
ureditev glasila se zadolži 
uredniški odbor 

6. Preveč se predstavlja re-
žija, premalo delavci iz nepo-
sredne proizvodnje. Pozablja-
mo na predstavitev boljših de-
lavcev. 

7. Namesto rubrike »pred-
stavitev oddelka« uvesti pri-
spevke, v katerih se o določe-
nem problemu pogovorimo 
s skupino ljudi. 

Ob koncu so delegati odbo-
ra za obveščanje ugotovili, da 
se je razumljivost informacij iz-
boljšala, bolje pa je potrebno 
organizirati popoldansko ob-
veščanje (informatorji, ozvo-
čenje). 

Mišo Č E P L A K 

Sklepi komisije za inovacije 
Delavski svet TO Z D 

Plastika je 8. decembra na 
10. redni seji potrdil nasled-
nja sklepa komisije za inova-
cije: 

1. Predlagatelju Domi-
niku Šubicu se prizna tehnič-
na izboljšava » A N T E M A -
TIK« in s tem odškodnina 
v višini 5 .397 ,85 din. 

2. Predlagatelju Mirku 
Mravljetu se prizna tehnična 
izboljšava » A N T E M A T I K « 
in s tem odškodnina v znesku 
816,50 din. 

Obrazložitev: 
Vodja proizvodnje pla-

stike Stanko Mrlak in vodja 
tehničnega sektorja Marijan 
Bogataj sta podala predlog 
tehnične izboljšave » A N T E -
MATIK«. Na pobudo Mirka 
Mravljeta je Dominik Šubic 
po svoji zamisli izdelal na-
pravo za odstranjevanje ko-
vinskih ščitnikov iz TP A in 
P U š a l . 

Naprava, imenovana 
» A N T E M A T I K « , je zelo 

praktična in uporabna za 
odstranjevanje ščitnikov, 
saj jih je bilo prej potrebno 
odstranjevati s tračno žago. 
Pri tem je šlo precej mate-
riala v odpad in je bila tudi 
večja nevarnost težjih po-
škodb, kar pa je s to tehnično 
izboljšavo odpadlo. 

Prav tako je odpadel 
strošek, ki ni bil majhen, ker 
so se tračne žage pogosto 
trgale. 

Nesporno je, da gre pri 
izdelavi naprave » A N T E -
MATIK« za tehnično iz-
boljšavo predlagateljev Do-
minika Subica in Mirka 
Mravljeta. Predlagatelja sta 
soglašala, da je čisti letni 
prihranek realen v predlo-
ženi višini, to je 140 .785 ,83 
dinarjev — 20 .629 ,25 din 
120 .629 ,25 din ter da je 
udeležba Mirka Mravljeta 
v tej tehnični izboljšavi 1 5 % , 
Dominika Šubica pa 8 5 % . 

Komisija za 
inovacije 

Sklepi odbora za obveščanje 
Odbor za obveščanje je 11. decembra obravnaval stališča 

republiškega sveta Zveze sindikatov Slovenije o informiranju, 
program informacijske dejavnosti v letu 1982 ter predlagal spre-
membe vsebinskega koncepta sredstev obveščanja. 

O d b o r je sprejel stališča 
Republiškega sveta zveze sin-
dikatov Slovenije in jih bo poiz-
kušal uresničevat i : 

1. O d b o r za obveščan je je 
o rgan , ki b o na ravni D O obli-
koval in načr toval pol i t iko o b -
veščanja in spremljal ter nad -
zoroval n jeno izvajanje. 

2. Odbor i za obveščan je na j 
bi opravl ja l i tudi funkc i jo izda-
jatel jskih svetov za glasila. 

3. Zavzemal i se b o d o , da 
izvršilni o rgan po novem za-
konu o obveščan ju ne b o več 
izvršilni o rgan delavskega 
sveta, a m p a k b o n e p o s r e d n o 
voljen. 

4. Finančna sredstva za ob-
veščanje D O in T O Z D n a m e -
n ja jo iz mater ialnih s t roškov, 
razen za osebne d o h o d k e de-
lavcev na področ ju obveščan ja . 

5. Uredniš tvo je izvršilni 
o rgan o d b o r a za obveščan je in 
ureja sredstva obveščan ja v 
O Z D . Je p re težno s t rokovno 
sestavl jeno — iz delavcev služ-
be za obveščan je in s t rokovnih 
sodelavcev, ki sode lu je jo pri 
nas t a j an ju glasila 

6. Uredniš tvo vodi odgovor -
ni urednik , ki mora biti de lavec 
službe za obveščanje (in s amo-
uprav l jan je ) 

7. Pravilniki o obveščan ju 
m o r a j o zajet i : 

— način zagotav l jan ja jav-
nosti dela o rganov in o rgan i -
zacij 

— odgovornos t virov infor-
maci j 

— pravice in obveznost i 
udeležencev v procesih obve -
ščanja 

— vsebino in načine obve-
ščanja (kazalce, nu jne infor -
maci je in s redstva) 

— po loža j in o d g o v o r n o s t 
službe za obveščanje in s a m o -
uprav l jan je 

— s a m o u p r a v n o organiz i -
ranost obveščanja ( razmej i tev 
pris tojnost i med odbor i za ob -
veščanje , uredništvi in delav-
skimi sveti 

— način f inanc i ran ja 
8. Učinkovi te jše obveščan je 

in gospoda r ska stabil izacija na-
rekuje ta pogos te j šo in bo l j ka-
kovos tno u p o r a b o oglasnih 
desk, razglasnih pos ta j in bil-
tenov, kar je dolžnost s lužbe 
za obveščan je . 

9. Izkušnje večjih o rgan iza -
cij ter nedel j ivost s a m o u p r a v -
l janja in obveščan ja govore v 
prid združen im s lužbam za o b -
veščanje in s amouprav l j an j e , 
v kater ih m o r a j o delati s t ro-
kovno usposobl jeni delavci. 

10. Vsi s amoupravn i organi 
in D P O (poslovni o rgan i in 
s t rokovne službe to obveznos t 
že ima jo ) določi jo posamezn i -
ke, ki b o d o na vseh ravneh 
sp ro tno in t ako posredoval i 
informaci je o delu teh o rganov 
in organizaci j . 

Vili Kogovšek ima največ zaslug za takole konstrukcijo 
etipresorja, to je naprave za avtomatično preslikavanje 
etiket na razne izdelke. V naši mehanični delavnici so jih 
izdelali že več, saj je zanimanje zanje zelo veliko 



Pavla Petrovčič — prešivalka 

Irena Likar — prešivalka: 
Prej sem delala na Črnem 

vrhu , k a m o r sem se vozila s 
Cola. Pogoji dela so m n o g o 
boljši in da lo se bo več naredi t i . 
Všeč mi je, ker v r t imo g lasbo 
po zvočnikih med malico. Tudi 
med de lom bi večina delavk 
rada pos luša la glasbo. 

Irena Likar — prešivalka 

Silva Bizjak: 
Dobili s m o lepše p ros to re , 

z rak je bol jš i , kot v starih pre-
m a j h n i h pros tor ih . V Alpini 
de lam že 8 let. Men im, da b o 
de lovna s tor i lnost s eda j večja. 

Silva Bizjak — prešivalka 

Silva Puc: 
V Alpini de lam že t re t je leto, 

p re j sem bila v tekstilni tova rn i 
v Ajdovšč in i . Z a d o v o l j n a 

(Nadaljevanje na 6. strani) 

Velika pridobitev za Col Anica Tominc — kontro-
lorka: 

V novih p ros to r ih so de lov-
ni pogoj i n e p r i m e r n o bol jš i . 
Nismo pa se še pr ivadi le na 
nov sistem, ko imata o b e izme-
ni iste zabo jčke . T r e n u t n o izde-
l u j e m o n o t r a n j e čevlje za p a n -
cer je in zgo rn j e dele za tr im 
copa te . 

Ante Klarica dela z doma skonstruirano napravo » A N T E -
MATIK« 

Anica Tominc — kontrolorka 

Milka Rušt — mojstrica: 
Prej sem bila de lovodk in j a 

na Črnem vrhu . Živim na Colu, 
na Črni vrh p a sem hodi la pri-
učevati de lavke na novo delo. 
Delavke s Črnega vrha se tu 
m n o g o bol je poču t i jo , čeprav 
se m o r a j o vozit i , sa j so imele 
p re j res n e p r i m e r n e pogoje . 
Glede na manjš i p ros to r je bila 
kon t ro la na Črnem vrhu bol j -
ša, v e n d a r sem pa m o r a l a vse 
voziti ročno. Bilo je n a p o r n o 
in tudi zrak s m o imele s lab. 

Milka Rušt — mojstrica 

Pavla Petrovčič: 
2 leti de lam v Alpini , p re j 

sem dela la v hote lu Bor. Za 
n o v o s lužbo sem se od loč i la , 
ker i m a m seda j bo l j r e d n o de lo 
ter p ros te sobo te in nede l je . 
Na n o r m o sem se kma lu pr iva-
dila. V o ž n j o s Črnega vrha 
i m a m o d o b r o u re j eno , sa j nas 
vozi kombi . Ve r j e tno se b o še 
kakšna k r a j a n k a Črnega vrha 
odloči la za de lo v o b r a t u Al-
pine. 

10. decembra je stekla proizvodnja v novozgrajeni hali na 
Colu. Uradna otvoritev bo 1. maja 1982, do takrat bo treba 
kakšno stvar še urediti, vendar hala je tu in zadovoljstvo delavk 
na Colu je popolno. 

Obiskali smo jih ob koncu delovnega tedna, pred vetrom in 
snegom, ki je neusmiljeno padal, smo se zatekli v tople prostore 
nove velike hale, ki je zaenkrat le še deloma zasedena. Vanjo so 
preselili šivalnici na Colu in Črnem vrhu, toda prostora je dovolj 
še za sekalnico zgornjih delov obutve, ki bo v bodočnost i tudi 
v sestavi obrata. 

Povprašali smo nekaj delavk, kaj jim pomeni nova hala, kaj 
so z njo pridobili in česa si še žele. 

Kako ustvarjamo 



Kako ustvarjamo 
Metoda Poljak: 
Pogoji dela so v novih p ro -

storih dosti boljši . Mislim, da 
i m a m o seda j p rak t ično vse, 
kar s m o si želele. Glasbo bi po -
slušala tudi med de lovnim ča-
som. 

Majda Štefančič in Marija 
Bizjak — obračunovalki: 

V obra tu je zaposlenih t re-
nu tno 126 delavcev, o d tega 
30 s Črnega vrha . Prostori so 

lepši, večji kot prej. Kot o b r a -
čunovalki osebnih d o h o d k o v 
spadava pod obra t na Colu. 
R a č u n a m o , da bo seda j delov-
na stori lnost še narasla , čeprav 
je bila že seda j kar dobra . 

Kaj pomeni nova hala za 
delavke na Colu, kot tudi za 
kraj sam, smo se pogovarjali 
s K L A R O P O D O B N I K — 
predsednico O O ZSMS, MA-
RIJO BIZJAK — vodjo ob-
računa, M A R J E T O R U D O L F 
— članico komisije za delovna 
razmerja T O Z D Proizvodnja, 
MILKO R U Š T — mojstrico, 
I V A N O M Š T E F A N C I Č E M 
— delegatom v delavskem svetu 

T O Z D Proizvodnja ter vodjem 
oddelka M A R J A N O M ŠPE-
H O M . 

Poudaril i so, da se je z no-
vimi pros tor i izboljšalo prav 
vse — o d A do Ž. Delavke 
t ako j sploh niso mogle verjet i , 
da bo priš lo do nove g radn je , 
sa j se je p redo lgo le obl jubl ja lo . 

Marjeta Rudolf: 
Prvič sem v komisij i za de-

lovna razmer ja . Na seje b o m o 

(Nadaljevanje s 5. strani) 
sem z novimi pros tor i , t ud i 
koncent rac i ja h lapov je nižja. 
G a r d e r o b e so lepo ure jene in 
tuši nam pr ide jo zelo prav. 

Majda Štefančič in Marija Bizjak — obračunovalki na Colu 

Miro Rupnik in Stanko Čuk opravljata vzdrževalna dela v obratu 
na Colu 

Marta Tratnik — nova kuhinja je moderno urejena 

Miro Rupnik — vzdrževalec: 
Sedaj i m a m o še precej dela 

ok rog pr iprave pros torov . Imam 
malo stikov z vzdrževalci v Ži-
reh. Poprav l jam elektr ične in 
d ruge n a p a k e pri strojih in 
drugje po ob ra tu . 

Imamo novo ozvočenje , ki 
ga bo t reba še nekol iko uredit i . 
Pred 6. u ro in po malici v r t imo 

Silva Puc — prešivalka 

Tinca Govekar: 
Na Črnem vrhu smo imele 

težave s s labim z rakom, za to je 
tu dost i bol jše . Upale smo na 
izbol jšanje p ros to rov na Črnem 
vrhu in da b o m o tako tam tudi 
ostale. Vse pa bo v redu, če bo 
prevoz s ta lno organiz i ran t ako 
dob ro , kot je sedaj . Na tekoči 
t rak, ki ga na Črnem vrhu ni-
smo imeli, sem se t ako j pr iva-
dila. Tudi osvet l jenost i m a m o 
dobro . 

Poleg lepo urejenih proiz-
vodnih p ros to rov , skladišča 
ima jo de lavke lepe g a r d e r o b e 
s tuši , d o b r o ure jene sani tar i je , 
lepo jedi lnico in kuhin jo . 

Marta Tratnik — kuharica: 
Razlika med s ta ro in novo 

kuh in jo je o g r o m n a . Sedaj si 
sploh ne morem več p reds tav-
ljati, da se je v p re j šn jem 
2 x 3,5 m velikem pros to ru da lo 
d o b r o kuhat i . Malico i m a m o 
v eni izmeni d o p o l d n e in eni 

popo ldne . V kuhinj i sva t r enu t -
no 2 kuharici — v vsaki izmeni 
ena in če se bo zaposl i lo kaj 
novih delavcev, bo veje tno t reba 
dobit i še kakšno kuhar ico . 
Sami tudi pospravl java p ros to -
re, pomivava p o s o d o ipd. 

g lasbo, ki j o delavke rade po-
s lušajo in bi j o tudi med delov-
nim časom. 

Stanko Čuk — vzdrževalec: 
Po poklicu sem elektr ičar . 

V obra tu sem začel delati pred 
kratkim in se seda j še pr iva-
j am na nove razmere , po tem 
pa bom kot vzdrževalec delal 
na eni od obeh izmen. 

Metoda Poljak — prešivalka 

Tinca Govekar 
— prešivalka 



Kako ustvarjamo 

Klara Podobnik, Marjan Špeh, Milka Rušt, Marjctka Rudolf in 
Ivan Štefančič 

seda j lažje hodili , ker i m a m o 
kombi . Lažje b o m o izvedeli 
za mnen ja l judi, kot pre j , ko 
smo bili ločeni. 

Klara Podobnik: 
Mladinska organizaci ja ne 

deluje preveč dob ro , saj se ve-
čina mladink vozi na delo iz 
drugih kra jev. 

Z ž i rovsko mladino s m o 
včasih imeli več stikov, seda j 
pa ne več. Mogoče se bo dejav-
nost mladih v kra ju povečala , 
ker je zda j prosvetni dom, v ka-
terem je bil p re j obra t Alpine, 
p razen in ga bo m o ž n o u p o r a b -
ljati za d ružbeno-po l i t i čno de-
javnost . Na sp lošno pa je so-
de lovanje s k ra jevno skupnos t -
jo Col d o b r o . 

Ivan Štefančič: 
V delo sem se uvajal v žirov-

ski pr ikrojcvalnici , 1 mesec 
sem delal na Colu, na to pa 
na Črnem vrhu. Če b o m o na 
Colu dobili pr ikro jevaln ico , 
b o m ver je tno prevzel n jeno 
vodenje . Seveda pa b o za uspo-
sobitev novih ljudi za p r ik ro-
jevalnico p o t r e b n o precej časa, 
dosegli pa bi, da bi s tem ob ra t 
postal zak l jučena celota. Delo 

v novih pros tor ih bo lažje o rga-
nizirati . 

Milka Rušt: 
Na Črnem vrhu smo se težko 

odloči le za o d h o d na Col, 
v e n d a r nam ni žal. Niti pos lo-
vilne n i smo imele časa pri-
praviti . V novo okol je so se 
delavke d o b r o vključile. Do-
bile so isto delo, kot so ga op rav -
ljale prej . 

Marija Bizjak: 
Oddelčn ih ses tankov dosle j 

n ismo imeli, zdi jo pa se mi ko-
ristni. Imeli s m o neka j skup-
nih ses tankov, k je r s m o lahko 
povedale , ka j nas teži. Glavna 
tema razgovorov pa je vedno 
bila nova hala. 

Kaj bo potrebno v novi hali 
še urediti? 

Marjan Špeh: 
N i m a m o še vse o p r e m e , 

v g a r d e r o b a h b o p o t r e b n o ure-
diti še klopi, obesiti zavese, 
urediti te lefon. Os tane še ure-
ditev celotne okolice — zaen-
krat je položen samo grobi 
asfalt . Nabavit i b o m o moral i 
še o p r e m o za mehanike , urediti 
pa m o r a m o še neka j kadrovskih 
zadev: dobiti kur jača in čuvaje . 

Kakšno je sodelovanje z ob-
čino Ajdovščina? 

Tudi oni so zadovoljni z novo 
halo, ki je za vso okolico veli-
kega pomena, saj zaposlujemo 
delavce iz več krajev (Col, 
Predmeja, Podkraj, Črni vrh). 
V novih prostorih bo možno 
zaposliti še precej delavcev, 
skupno naj bi jih delalo okrog 
200. 

Kvalificiranih delavcev in 
s rednjega s t rokovnega kad ra 
i m a m o o k r o g 70, tore j je kva-
lifikacijska s t ruktura bol jša kot 
v žirovski šivalnici. Do seda j 
n i smo priznavali internih kva-
lifikacij, je pa 30 delavk obi-
skovalo poseben 3-mesečni 
tečaj . Včasih smo imeli p re-
cej težav s po rodn i ško , venda r 
tudi te je seda j malo. V nepro-
izvodni režiji i m a m o zaposle-
nih 8 delavcev, v pro izvodni 
režiji pa 10. 

Kaj pa osebni dohodki? 
Imamo skoraj najslabše 

osebne dohodke glede na ostale 
oddelke. Vzrok za to je tudi 
v slabi strukturi dela. Zato pa 
imamo doseg norm najvišji 
od vseh šivalnic. Delo so nam 
olajšale večje serije in pa dej-
stvo, da se izdelave niso toliko 
menjale. 

Strojni park: 
Stroji so slabi, neka j j ih je 

še p redvo jn ih , precej pa je tudi 
novih. Sedaj n a j bi dobili 10 no-
vih s trojev, a smo dobili le 
enega. Menim, da nove s t roje 
nabav l j amo zato, da bo kvali-
teta dela bol jša in da se bo več 
naredi lo , ne pa da b o d o shra-
njeni v skladišču. 

Ali ste imeli težave s pomanj-
kanjem materialov? 

Pomanjkanje materialov 
nas je deloma prizadelo, zato 
pa smo se znašli in so naše de-
lavke v tem času same očistile 
nove proizvodne prostore. Tudi 
opremo smo selili v glavnem 
sami — to posebej velja za se-
litev šivalnice s Črnega vrha, 
medtem ko so nam pri selitvi 
šivalnice na Colu pomagali 
vzdrževalci iz Žirov. 

Marjan Špeh nas je ob koncu 
seznanil na kra tko še z doseda -
njim razvojem obra ta ter mož-
nostmi za napre j : 

27. aprila 1972 je bil v p ro -
storih nekdan jega prosve tne-
ga d o m a na Čolu us tanovl jen 
obra t Alpine. V njem je na za-
četku delalo 30 delavcev, ki so 
se p r ed t em usposabl jal i v šival-
nicah v Žireh in Goren j i vasi. 

Najpre j ga je vodil Martin 
Klemenčič, na to pa 9 mesecev 
Franc Frlic. Sedaj pa teče že 
s e d m o leto, o d k a r sem prevzel 
voden je obra ta . Takrat s m o za-
poslovali ok rog 50 delavcev, 
seda j pa jih je že blizu 130. 

Najpre j s m o imeli lesen t rak , 
ni bilo ga rde rob , tople vode, 
kuhinje . Potem pa smo uredili 
tekoči t rak , p r e h r a n o , top lo 
vodo, napeljal i te lefon, nas led-
nje leto uredili še g a r d e r o b e in 
skladišče ter začeli zaposlovat i 
nove delavce. 

1. decembra 1978 smo o d -
prli obra t na Črnem vrhu, k jer 
je v treh letih število delavk na-
raslo od 12 na 34. 

Bodoča programska usmeri-
tev obrata? 

V skladu z novo organiza-
cijo T O Z D Proizvodnja naj bi 
se na Colu usmerili v izdelavo 
športne obutve — in to samo 
štrobljena izdelava. V halo naj 
bi dobili tudi Desmo za vliva-
nje podplatov in tako imeli za-
ključeno proizvodnjo za to 
vrsto obutve — od sekanja ma-
terialov pa do zapakiranja obu-
tve. 

Seveda pa smo pripravljeni 
delati vse, kar bomo dobili. 

Nova hala na Colu predstavlja veliko pridobitev za celotno 
DO, še posebej pa za delavke na Colu, ki so dolgo čakale na ta 
veliki trenutek. Novi prostori, boljši zrak, prehrana, možnosti 
novih zaposlitev, realne osnove za večjo delovno storilnost in 
s tem za višji osebni dohodek — vse to delavcem s Cola in oko-
liških krajev prinaša nova proizvodna hala. 

Dodajmo še, da bo uradna otvoritev hale 1. maja 1982, ko 
naj bi na Colu bila tudi osrednja proslava ob 35-letnici Alpine ter 
10-letnici obrata na Colu. Mišo Č E P L A K 

Marjan Špeh — vodja obrata 
Alpine na Colu 

Usposabljanje delavcev bo 
verjetno treba urediti kar tu. 
V prikrojevalnici bodo začeli 
najprej sekati umetne mate-
riale, šele kasneje, ko se bodo 
dobro usposobili, pa tudi usnje. 

Kakšna je kadrovska struk-
tura v obratu? Garderobe v novi proizvodni hali na Colu so moderno urejene 



Kako ustvarjamo 

Plan za leto 1982 v številkah 
P R O I Z V O D N I P R O G R A M 
O B U T V E Z A LETO 1982 
PO G R U P A H 

P L A N P R O I Z V O D N J E 

A T O Z D Proizvodnja 
1. Gradben i objekt i 
2. O p r e m a 
Skupaj T O Z D Proizv. ~ 

v 000 din 
v 000 din 
v 000 din 

B T O Z D Prodaja 
1. Nada l j evan je začetih in 

nove investicije v M P M 
(g radbena dela in o p r e m a 000 din) 

Plan celotnega prihodka 

Celotni prihodek bo v letu 
1982 porastel predvidoma za 
okrog 30%, medtem ko bo do-
hodek zaostal za rastjo celotne-
ga prihodka (zlasti zaradi po-
večane amortizacije). To velja 
za obe T O Z D , kot za celotno 
DO. S tem dohodkom bi po 
pokritju obveznosti iz dohodka 
pokrili še O D ( 2 5 % porast). 
Ostanek pa bo zagotavljal 
pokritje rezerv, skupne porabe 
in poslovnega sklada, v višini, 
ki bo zagotavljala razširjeno 
reprodukcijo. Ostanek do-
hodka pa ne bo rastel s tako 
dinamiko kot v zadnjih dveh 
letih. 

Skupna poraba 
Dovol jena rast skupne po-

rabe v letu 1982 p o D r u ž b e n e m 
dogovoru bo 2 0 % . To velja za 
s k u p n o p o r a b o brez sredstev 
za s t anovan j sko izgradnjo . V 
teh okvir ih se b o d o mora la 
sredstva po zak l jučnem računu 
tudi razporedi t i . Po izdelavi 
zakl jučnega računa bo ta s red-
stva šele m o ž n o d o k o n č n o 
obl ikovat i , ke r bo t akra t znana 
tudi de janska p o r a b a v letu 
1981. 

P R O D A J A 
Največ pozornos t i b o m o na 

p o d r o č j u p r o d a j e nameni l i 
izvozu. V nas l edn jem letu na-
č r t u j e m o povečan je p r o d a j e na 
konver t ib i lno pod roč j e ( zahod) , 
med tem ko na kl ir inškem po-

38 .918 

768 

* V tabeli so tudi poda tk i za 
1. 1981 pr ikazani p o novi shemi 
zaradi pr imerl j ivost i . 

Največje povečan j e predvi -
d e v a m o v T O Z D Pro izvodnja , 
zaradi doda tn ih zaposl i tev na 
Colu (nova p ro i zvodna hala) 
in de lno še tudi v Goren j i vasi 

P L A N O S E B N I H D O H O D K O V 

Planirana masa za bruto O D 

(priliv delovne sile). V T O Z D 
Proda ja b o povečan je zaradi 
š i r jenja M P M , v ž i rovskem delu 
T O Z D Proda ja pa se b o šte-
vilo, t ako kot v DSSS celo 
zman j ša lo (p re razpored i t ev 
v p ro izvodn jo ) . 

v 000 din 

droč ju (vzhod) de loma z m a n j -
šanje . 

Vse akcije b o m o to re j u sme-
rili v to, da d o b i m o čim več 
deviz, s ka ter imi b o m o po tem 
lahko uvozili po t r ebne repro-
mater ia le za našo p ro izvodn jo . 

Pri nač r tovan ju po rabe deviz 
s m o upošteval i , da b o m o lahko 
6 5 % o d us tvar jenih deviz upo-
rabili za las tne po t rebe . 

Pravilo » 6 5 % « na j bi to re j 
veljalo v letu 1982 pri po rab i 
deviz — glede na us tvar jene 
devize. 

Devize b o m o uporabi l i za 
uvoz rep romate r i a lov , re-
zervnih delov in o p r e m e , zna-
ten del jih b o m o moral i ods to -
piti domač im dobavi te l j em 
repromate r ia lov in del za vra-
čan je deviznih kredi tov. 

Praznovanje 
dedka Mraza 

Naše na jmla j še s m o tudi le-
tos razveselili s p r a z n o v a n j e m 
Dedka Mraza. Darila so bila 
res bo l j s k r o m n a , saj za znesek 
okrog 2 4 0 . — din na o t roka več-
jih možnost i niti n ismo imeli. 
Sicer pa o t r o k o m samo dari la 
tudi ne p reds tav l j a jo vsega za-
dovol js tva. P o m e m b e n je topel 
spre jem Dedka Mraza in nje-
govih zvestih spreml jevalcev: 
medvedka , volka, lisice, palč-
kov in snežink. 

Najmla jš i so potrpežl j ivi in 
se p rev idno s t iskajo k mamici 
ali at i ju, če se mu volk ali m e d -
vedek preveč pribl ižata, starejši 
pa so sila kora jžn i in r adoved -
ni, kaj se skriva v kupu dari l . 
Dedek Mraz lepo pozdravi vse 
o t roke , sa j p r iha ja iz »da l jne 
dežele«, a ne pozabi vpraša t i , 
če so pr idni , če u b o g a j o starše 
in seveda, če se v šoli p r i d n o 
učijo. Otroc i enog lasno vse 
po t rd i jo , kajt i napetos t se s top-
nju je , ko začne Dedek Mraz 
klicati o t roke po imenih in de-
liti dari la. Proti koncu se že 
slišijo posamezni glasovi ali 
celo ihtenje , češ, ali z ame ne 
bo nič. Toda Dedek Mraz pri-
nese prav vsem o t r o k o m , ki 
so zavarovani po naših delavcih 
in so rojeni v letih od 1. 1. 1971 
do 31. 12. 1979. 

O b koncu se m o r a m o v ime-
nu o t rok in staršev zahvaliti 
p r izadevnim o rgan iza to r j em 
osnovne šole Žiri za izvedbo 
igrice, ki je p ravo doživet je za 
o t roke in pr i je tna popes t r i tev 
tudi za s tarše pred p raznova -
n jem Novega leta. 

Marta M L I N A R 

Grupa količina 
proizvodov v pa»h 
1. Smuč. 

obutev-panceiji 240 .000 
2. Gojzer 

šivana obutev 30 .000 
3. Športna lahka 130.000 
4. Apreski 180 .000 
5. PU direktno 

brizgani 90 .000 
6. P V C ROK 20 .000 
7. Ženski nizki 210 .000 
8. Sandali 220 .000 
9. Ženski visoki 390 .000 

Skupaj vse 1 .510 .000 

P L A N N A B A V E 

Vrsta Vrednost 
mater ia la v 000 din 

Reprometer ia l 660 .000 
Pomožni mater ial 60 .000 
Zgorn j i deli 210 .000 

Skupaj 930 .000 

_ Količina Vrednos t 
G r u p a p ro izvodov v p a r i h v 000 din 

1. Smučarska obutev 240 .000 321.567 
2. Go jze r šivana obu tev 30 .000 47 .215 
3. Špor tna lahka 130.000 59 .512 
4. Apreski 180.000 136.089 
5. PU d i rek tno br izgani 90 .000 50 .209 
6. P V C Rok 20 .000 13.603 
7. Ženski nizki 210 .000 124.774 
8. Ženski sandal i 220 .000 116.995 
9. Ženski visoki 390 .000 352 .094 
Skupaj 1.510.000 1.222.058 

P L A N INVESTICIJ 

45 .000 
47 .147 
92 .147 

C DSSS 
D Investicije v družbeni standard 

Investicije v kuh in jo 
Skupaj investicije v D O 

000 din 
000 din 

10.000 
141.653 

P L A N K A D R O V 

. t Predvideno 
St. za po si.* P r e d v i d e n o št. , . . 

T O Z D koncem č a n j e k o n c c m Indeks 
1. 1. 1981 , 1 9 8 2 

Proizvodnja 1.182 45 1.227 104 
Prodaja 439 6 445 101 
DSSS 161 — 7 154 96 
D O Alpina 1.782 44 1 .826 102 

T O Z D Ocena 1981 Plan 1982 I N D E K S 

Proizvodnja 190.900 239 .784 126 
Prodaja 77 .619 97 .023 125 
DSSS 29 .469 36 .820 125 
Skupaj DO 297 .988 373.627 125 

Osebni dohodki bodo v masi porastli za 25%, kar bo glede 
na pričakovan dohodek tudi v mejah družbenega dogovora. 

dopisujte 



Kako ustvarjamo 
Ob prehodu v leto 1982 

Za prvo številko glasila v novem letu smo se odločili, da 
pripravimo kratko anketo med delavei DO. 24 delavcev smo 
povprašali, kako so zadovoljni z letom 1981 in kaj si najbolj žele 
v letu 1982 z vidika delovne organizacije, oz. dela, ki ga oprav-
ljajo. 

Jožica K A C I N — splošno-
organizacijski sektor: 

Z letom 1981 sem zadovol j -
na. Februa r j a sem opravi la s tro-
kovni izpit. Dobila sem delo, 
s kater im sem kar zadovo l jna , 
čeprav bi ra je opravl ja la kakšno 
samos to jne j še delo. 

Želim si, da bi bilo leto 
1982 vsa j t ako , kot le to 1981. 
Dela pa bo vsekakor dosti . 

Jakob Bogataj — sekalnica: 
Največji problemi so nasto-

pili zaradi pomanjkanja mate-
riala, ker smo s tem imeli več 
dela. Drugače pa je leto po-
tekalo podobno kot prejšnja, le 
nekaj več parov obutve smo na-
redili. 

Leto 1982 naj bo vsaj tako 
kot doslej, če bo pa bolje, pa je 
seveda še bolj v redu. 

Štefan K O P A Č — sekal-
nica: 

Največ težav s m o imeli z ma-
teriali in s tem v zvezi s s ta lnim 
m e n j a v a n j e m planov. Drugače 
pa leto 1981 o c e n j u j e m kot 
uspešno, d o b r o smo delali k l jub 
težavam. Tudi osebni d o h o d k i 
so bili zadovol j ivi , sploh pa 
po račun o b koncu leta. 

Želim si, da bi v letu 1982 
p ro izvodn ja tekla tako, kot s m o 
jo načr toval i , da bi se dobava 
mater ia la izboljšala ter osebni 
d o h o d k i rasli vzpo redno s po-
draž i tvami . 

Ivo Š P A R O V E C — sekal-
nica: 

Zadovoljen sem z letom 1981. 
Imeli smo nekaj problemov s 
čevlji, slaba je bila predvsem 

priprava. Osebni dohodki so 
bili kar dobri. 

Leta 1982 si želim le, da bo 
dovolj dela in da bo prodaja 
naše obutve uspešno tekla. 

Francka G U Z E L J — mon-
taža: 

Kar d o b r o sem se počut i la . 
Tudi na o sebne d o h o d k e ni-
m a m pr i tožb. Glavni p rob lem 
pa je preds tavl ja lo občasno 
p o m a n j k a n j e dela, za to smo 
morali hoditi domov . 

Za v p r i h o d n j e si želim, da 
bi imeli dovol j dela in sol idne 
osebne dohodke . 

Franc K O P A Č — montaža: 
Kar smo imeli, smo naredili. 

Osebni dohodki bi lahko bili 
še višji, v oddelku smo se dobro 
razumeli med sabo. 

Za leto 1982 želim predvsem 
delo in mir. 

Olga N A D I Ž E V E C — se-
kalnica. 

Bila sem kar zadovo l jna . 
Prostori so boljši kot pre j , oseb-
ne d o h o d k e pa sem dobivala 
različno visoke, ker n imam 
stalnega dela. 

Letošnje leto bi rada dobi la 
s ta lno delo in pa višje osebne 
d o h o d k e . 

Jakob J U R J A V Č I Č — 
skladišče materialov: 

1981: Kar v redu sem se 
počutil. Glede dela je vedno 
enako, treba je pač delati, oseb-
ni dohodki pa so nizki glede na 
cene. 

1982: Najbolj si želim, da 
bi šel v pokoj. 

Dedek Mraz je obdaroval naše najmlajše 

Z novo organizacijo se bodo tudi v žirovski šivalnici izboljšali 
pogoji dela 

Lilijana PETERNELJ — 
skladišče materialov: 

1981: Dobro sem se počut i la . 
Na splošno bi organizaci ja dela 
lahko bila bol jša . Glavni p ro -
blem je pri nas mater ia l , ki je 
na zalogi že več let, a ga ne mo-
remo porabi t i . Na zalogi ima-
m o celo še mater ia l , ki ni več 
upo raben . 

1982: Če bo na sp lošno t ako 
kot letos, b o m o lahko povsem 
zadovol jni . 

Lojze SELJAK — prikrojc-
valnica: 

1981: Nisem zadovoljen. 
Imeli smo probleme z materiali, 
kar je oviralo izvrševanje pla-
nov. V oddelku imamo pre-
majhno skladišče in ne moremo 
vzeti veliko materiala, to pa 
ovira delo. 

1982: Da bi imeli dovolj 
materialov in dovolj velike pro-
store. 

Marija B O G A T A J — pri-
krojevalnica: 

1981: Še kar sem zadovol jna . 
Posebnih p rob l emov n ismo 
imeli. Več težav pri delu s m o 
imeli, če je bil mater ial slabši. 

1982: Da bi imeli dovol j 
dela, osebne d o h o d k e vsaj take 
kot letos in sploh, da bi bilo 
vsaj t ako kot letos. 

Kristina Z E L K O — čistilka: 
1981: Sem zadovoljna, le 

osebne dohodke bi čistilkam 
lahko dali višje, posebno tistim, 
ki opravljajo težja dela. 

1982: Želim si višje osebne 
dohodke in pa, da bi delovni 
organizaciji šlo vsaj tako naprej 
kot doslej. 

Deša P I Š E K — š i v a l n i c a : 
1981: Kar se dela tiče, je 

minilo p o d o b n o kot pre j šn ja 
leta. P r iman jkova lo je mater ia la , 
v e n d a r sem z le tom 1981 zado-
vol jna . 

1982: Dovol j dela in zdravje . 
Cvetka J E R E B — finančno-

računovodski sektor: 

1981: Zadovoljna sem in tudi 
posebnih problemov nisem 
imela, osebni dohodki so bili 
solidni. 

1982: Dovolj dela in dovolj 
visoke osebne dohodke. 

Zdenko BEKŠ — računalni-
ški center: 

1981: Dela sem imel dovolj , 
posebe j še konec leta, ko s m o 
začeli da ja t i sa ldokonte na ra-
čunaln ik . S sodelavci s m o se 
zelo razumeli , osebni d o h o d k i 
pa bi l ahko bili višji. 

1982: Želim, da bi čim pre j 
stekla računalniška obde lava 
sa ldokontov . 

Tone ENIKO — finančno-
računovodski sektor: 

1981: Z delom naše službe 
sem pretežno zadovoljen, želel 
pa si bi boljšega sodelovanja 
pri delu z ostalimi službami. Na 
splošno za delovno organiza-
cijo pa lahko rečem, da smo 
dosegli dobre količinske, ne pa 
tudi zadostnih kakovostnih 
rezultatov — v zvezi s produk-
tivnostjo, organizacijo dela. 
Naša proizvodnja je predraga 
in bi jo morali poceniti. 

1982: Želim, da bi v DO iz-
polnili začrtane cilje, osebno 
pa si želim tudi dovolj zdravja 
in dobrega dela. 

Tone PINTAR — oblikova-
lec: 

Z letom 1981 sem zadovol jen . 
Posebnih p rob lemov nisem 
imel, dela lo se je po načrt ih . 

V letu 1982 si na jbol j želim, 
da bi vsem šlo vsaj t ako kot 
letos. ^ ^ 

Miro K A V Č I Č — linija 
smučarskih čevljev: 

1981: Zaostrena situacija 
tako na domačem kot zunanjem 
tržišču je tako v pripravi proiz-
vodnje kot v planskem oddelku 
povečala količino dela. 

Večkrat je prihajalo do 
živčne »vojne« med oddelki. 

(Nadaljevanje na 17 strani) 



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 
na temo KAKO NAPREDUJEJO PRIPRAVE ZA G R A D -
NJO B L A G O V N I C E V ŽIREH. 

V razgovoru so sodelovali: Tone OBLAK — predsed-
nik skupščine KS, Ludvik L E B A N — direktor A B C Po-
murka, DO Loka, Škofja Loka, Vinko M A R K E L J — p r e d -
sednik sveta KS, Svarun TERPINC — predstavnik IS Škofja 
Loka, Bojan S T A R M A N — predsednik gospodarske komi-
sije pri KS Žiri, Pavle H A R T M A N — direktor T O Z D 
Nama Škofja Loka, Vesna JANŠKOVEC in Justina RAZPET 
— predstavnici Ljubljanske banke, temeljne banke Gorenj-
ske, enota Škofja Loka. 

Razgovor je vodil Nejko PODOBNIK, zapiske je ure-
dila Anuška KAVČIČ. 

1. Prosimo vas, ocenite, kako 
se uresničujejo sklepi posebne-
ga sestanka o gradnji blagovni-
ce v Žireh, ki je bil januarja le-
tos v Žireh? 

Tone O B L A K : 
Res, kmalu bo po tek lo leto, 

o d k a r je bil v Žireh ses tanek o 
gradnj i blagovnice. Skupščina 
kra jevne skupnost i je na svoji 
8. redni seji, dne 16. o k t o b r a 
1980 spreje la sklep, da se uredi 
vse p o t r e b n o z lastniki zemlj i -
šča in prenese v last KS Žiri. 
KS Žiri pa o d d a zemlj išče in-
vest i tor ju , ki b o investiral v bla-
govnico. Na podlagi tega ses tan-
ka je priš lo tudi do dogovorov , 
da se s tavba starega vr tca pre-
nese v last A B C Loka ; 12. fe-
b r u a r j a letos pa je bil tudi takšen 
sklep skupšč ine KS. Kaj pa s m o 
od tistega časa še naredil i v zve-
zi s p r ip ravami na g r a d n j o bla-
govnice, l ahko ugotov imo, da 
je bilo neka j , p redvsem s strani 
KS, nare jenega , neka te re stvari 
pa še vedno stoji jo na mrtvi 
točki ali pa se le počasi p remi -
kajo . Lahko rečem, da je skup-
ščina svojo vlogo opravi la t a -
koj , de lovna organizac i ja A B C 
Loka pa je bila dolžna , da ure-
di vse p o t r e b n o v zvezi s pre-
možen j sko -p ravn imi zadevami 
glede z a m e n j a v e nepremičn in 
in sicer do konca tega leta. 

Mislim, da se je v le tošn jem 
letu to tudi ure jevalo . Takra t 
smo se tudi dogovori l i , da bi 
idejni pro jekt za blagovnico bil 
pr ipravl jen za o b r a v n a v o v kra-
jevni skupnos t i do n o v e m b r a 
1981. Tega pa do seda j še n i smo 
dobili . 

Sklenjeno pa je bilo tudi , da 
mora KS v roku dveh mesecev 
idejni p ro jek t pregledat i in vrni-
ti, da bi stvari urejevali napre j . 

Dogovor j eno je bilo tudi , da 
se iz starega vrtca izselijo se-
dan j i s tanovalci , ki j im je t reba 
zagotovit i s t anovan je , za kar 
s m o bili zadolženi KS, Remon t 
g radn je Žiri in D O A B C Loka. 
U p a m o , da b o do pomlad i tudi 
to rešeno. Tudi f inančno je to 
že rešeno. 

Takrat je bilo d o g o v o r j e n o , 
da na j se v n o v e m b r u pr ipravi 
s amoupravn i spo razum o so-
vlaganju pri g radnj i b lagovnice 
in do tega še ni prišlo. Dogo-
vorili smo se tudi, do k d a j je 
p o t r e b n o pripravit i lokaci j sko 
d o k u m e n t a c i j o ter k d a j n a j bi 
žačcli z zemel jsk imi deli. Or ien-
tac i j sko je bilo n a m r e č do loče-
no , da bi z zemel jskimi deli 
začeli avgusta 1982. Nazadn je 
s m o se dogovori l i tudi , kako 
ukrepat i v slučaju ostrejš ih sta-
bilizacijskih ukrepov in če bi 
prišlo do p o m a n j k a n j a f inanč-
nih sredstev. Prav zato, ker na 

pap i r ju g r a d i m o blagovnico že 
več kot 30 let, je tudi skupšč ino 
KS zaskrbe lo , da ne bi pr iš lo 
do tega, da bi zemlj išče samo 
odkupi l i in z g r a d n j o še ne bi 
bilo m o ž n o pričeti p redvsem 
zaradi stabil izacijskih ukrepov . 
Krajani in kra jevna skupnos t 
pa s m o za g radn jo zelo zainte-
resirani in men imo , da ni važno , 
kdo bo gradil , le da bi č impre j 
pričeli. 

2. Kako vam je (kot investi-
torju) uspelo realizirati sklepe? 
Kje so problemi; kako jih raz-
rešujete (izbira sovlagateljev, 
premoženjsko pravne zadeve, 
idejni projekt, osnutek samo-
upravnega dogovora o sofinan-
ciranju)? 

Ludvik L E B A N : 
Žal je res, da je od sklepov, 

sprejet ih na j a n u a r s k e m ses tan-
ku, uresničenih bol j malo. V 
naši delovni organizaci j i s m o 
v zvezi z g r a d n j o blagovnice 
urejali p redvsem p r e m o ž e n j -
sko-p ravne zadeve in u p a m o , 
da bo to kmalu rešeno, v ko-
l ikor seveda ne bi v tem času 
priš lo do s p r e m e m b e u rban i -
stične dokumen tac i j e ali do 
kakšnih drugih s p r e m e m b na 
tem p ros to ru , kar pa seda j še 
ne m o r e m o predvidet i . 

V okviru tega, kar je omeni l 
že p redsedn ik skupščine , s m o 
sodelovali tudi pri i zp razn jen ju 
s t anovan j v bivši hiši o t roškega 
vrtca, k jer s tanu je jo delavci D O 
R e m o n t - G r a d n j e Žiri in mi-
slim, da bo to zadovol j ivo reše-
no in oprav l j ena z a m e n j a v a 
nepremičnin , s ka tero se p r ido -
bi lokaci ja za blagovnico. 

Nekater i sklepi pa niso bili 
izvršeni, in sicer izdelava p ro -
jektov in izdelava osnu tka sa-
moupravnega s p o r a z u m a o 
sovlaganiu pri izgradnj i b lagov-
nice v Žireh. Sklepa pa nista 
bila real iz i rana zaradi tega, ker 
vse do danes še ni bil zakl jučen 
krog soinvest i tor jev. Danes pa 

lahko rečemo, da je ta ktog že 
znan. Jasno, da brez te osnove 
n i smo pristopili k izdelavi teh-
nične dokumen tac i j e , še m a n j 
k pr ipravi s p o r a z u m a , ker ne 
m o r e m o pr ipravl ja t i pos lovnega 
p ros to ra za nekoga , ki bi po tem 
imel d rugačne želje. To bi po-
meni lo n e p o t r e b n o in neodgo-
vorno r azmetavan je d ružben ih 
sredstev. 

Ne glede na to , pa ti (neizvr-
šeni sklepi p r avzap rav ne b o d o 
vplivali na rok za realizacijo ob -
ravnavane investicije, sa j pri-
četek gradnje v začetku I. 1982 
iz različnih vzrokov dejansko 
ne bo mogoč. 

Gospoda r sk i po loža j in s tem 
tudi investicijska sposobnos t 
naše delovne organizaci je , po -
sebno pa živilske t rgovine v re-
publiki in celotni Jugoslaviji 
se je v letu 1981 d o skrajnost i 
poslabšal . Naj navedem s a m o 
poda t ek , da je naša delovna 
organizaci ja , ki je bila do ločena 
za nosilca p redv idene investici-
je, v letošnjih 9 mesecih ustva-
rila samo 3 0 % akumulac i j e , 
ki jo je sicer ustvari la v pre-
teklem letu. Da je temu t ako 
govori tudi p r imer java neto 
osebnega d o h o d k a delavca v 
trgovini z delavcem v industr i j i . 
V 9 mesecih le tošnjega leta je 
delavec v naši trgovini popreč -
no pre jemal O D , ki je za d o b r i h 
100 starih t isočakov nižji od 
poprečnega O D delavca v ško-
jeloški industr i j i . Pri vsem tem 
pa i m a m o v t rgovinah zaposle-
ne skora j izkl jučno s a m o kvali-
f icirane delavce. Takšno s tanje 
je posledica že 2 leti z amrzn j e -
nih O D v trgovini in poras ta 
s t roškov, ki se jim ne m o r e m o 
izogniti . 

Poleg tega pa smo v naši te-
meljni organizaci j i v pre tek lem 
letu vse sile in vsa razpoložl j iva 
sredstva , moral i vložiti izključ-
no v zagotavl jan je osnovne pre-
skrbe v naših t rgovinah. 

Če bi objek t ivno ocenili p re-
skrbo z na josnovne jš imi artikli 
v letu 1981, bi l ahko rekli, da je 
bila zadovol j iva , oz. precej bol j -
ša kot leto popre j . To pa ni bil 
s a m o rezultat ukrepov širše 
d ružbene skupnost i , a m p a k re-
zultat angaž i ran ja kad ra v t rgo-
vini, ki je največ razpoložlj ivih 
sredstev vložila v p ro i zvodn jo 
za zagotav l jan je blaga, ki ga je 
p o t r e b n o r edno dobavl ja t i t rgo-
vini. Vse to pa pomeni , da je 
nemogoče misliti, s sk romnimi 
sredstvi , ki jih t rgovina ustvari , 
na real izaci jo kakšne večje in-
vesticije. Zaradi tega lahko re-
čem, da so govorice, ki se širi-
jo v krajevni skupnosti Žiri, da 
naša delovna organizacija ni 
zainteresirana za gradnjo bla-
govnice, dejansko zlonamerne 



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 
in kažejo na zelo slabo pozna-
vanje razmer v naši dejavnosti. 

Drugi pa so tudi kri teri j i , ki 
jih je na področ ju investicij 
sprejela širša d ružbena skup-
nost , ki pa so iz redno zaost reni 
in izkl jučuje jo vsako možnos t , 
da bi takšna investicija, kot se 
predvideva v Žireh, bila o d o -
brena na »družbenih in bančn ih 
rešetih«. Mislim, da bosta to 
lahko pot rd i la tudi p reds tavni -
ka občine in Ljubl janske b a n k e , 
ki sta pr i so tna . 

To sta nekako glavna vzro-
ka, da kl jub nekater im neizvrše-
nim sk lepom, čas realizacije 
blagovnice zaradi tega ne bo 
daljši in je realizacija i zgradn je 
blagovnice odvisna na jveč od 
drugih dejavnikov. 

3. Razmere na področju inve-
stiranja so zaskrbljujoče. Kako 
izvršni svet, oz. komite za druž-
beno planiranje ocenjuje grad-
njo žirovske blagovnice glede 
na čas, v katerem je načrtovana? 

Svarun TERPINC: 
Včera j n a m je uspelo na vseh 

treh zborih skupščine obč ine 
sprejeti d o k u m e n t ki se ime-
nuje resolucija o politiki izva-
jan ja d ružbenega p lana v letu 
1 9 8 1 — 1 9 8 5 za leto 1982. Pre-
cejšen del te resolucije je na-
menjen prav poglavju investi-
cij, to pa p redvsem zaradi tega, 

ker s m o hoteli zasukat i t r end 
investicij v t ako smer , da bi 
spremeni l i naše obnašan j e , do -
ga jan je in usmeri tve , to re j vse 
tisto, kar je seda j tudi temel jni 
cilj nadomes t i t i uvoz in preus -
merja t i naše gospodars tvo . To 
pa seveda o b težnji , da o s k r b o 
prebivals tva o b d r ž i m o na takš-
ni ravni kot je seda j oz. da jo še 
nekol iko izbol j šamo. V času 
javne ob ravnave resolucijskih 
določil , na j bi v času 1 meseca 
spodbudi l i vse temel jne nosilce 
p lan i ran ja , da bi videli kakšne 
so realne možnos t i inves t i ranja 
naših investicij. Na tem p o d r o č -
ju je bila de javnos t zelo in ten-

zivna, pregledal i s m o vse spiske 
investicij, ki še us t reza jo kri te-
r i jem, ki so postavl jeni v skla-
du z obč insko in republ iško re-
solucijo. Predvsem so to p r o -
grami , ki temel j i jo na poveča-
nju izvoza in n a d o m e š č a n j u 
uvoza . 

Ver je tno vam je znano , da 
deluje na p o d r o č j u investicij 
t ro je vrst komis i j in sicer obč in -
ska, regijska in republ iška . V 
resolucijskih dokumen t ih o bla-
govnici ni nič rečenega. V reso-
luciji je v letu 1982 o m e j e n o 
v laganje v pro jek te oz. v p r ido -
bitev vsega t istega, kar bi o m o -
gočilo b i rokra t sko p ro jek tan t -
sko pot za realizacijo investicije 
v času, ko b o d o za to dani p o -
goji-

Ne u p a m trditi , da bi bili ti 
pogoj i , če izkl jučimo leto 1982, 
že v letu 1983 kaj p r ida d rugač -
ni, sa j v e m o kakšen je gospo-
darski po loža j . Prav tako s m o 
morali odložit i eno večjih in-
vesticij na področ ju t rgovin-
sko-prede lova lne cone , k je r 
smo načr toval i , da b o m o v tem 
s redn je ročnem o b d o b j u zgra-
dili skladiščne p ros to re v Go-
dešiču za n a m e n e tržnih in bla-
govih rezerv in za n a m e n e 
p ro izvodn je v pekari j i , v e n d a r 
zaradi ekonomsk ih razlogov b o 
ta investicija od ložena v na-
slednje s r e d n j e r o č n o o b d o b j e . 

Prav tako smo kri t ično raz-
pravljal i tudi o investiciji v skla-
dišče in trgovine Kmeti jske 
zadruge Škof ja Loka. Tudi ta 
se vleče že p rece j let. 

Odločili pa smo se in p o d -
prli dve investiciji s tega p o d r o č -
ja in sicer investicijo v pekar i jo 
v Žireh in Škofji Loki. Menili 
smo, da sta ti dve investiciji 
g lede o sk rbe prvens tvenega 
p o m e n a , saj kruh pos ta ja art i-
kel o snovne p reskrbe , ki pa m u 
m o r a m o tudi v takšnih pogoj ih 
dati p o s e b n o mesto . 

Glede na to, če b o investicija 
v b lagovnico za neka j časa o d -
m a k n j e n a , je tudi poseg v a d a p -
taci jo Marke ta bol j upravičen. 

Spričo republiških in obč in -
skih kri teri jev in p r e d r a č u n s k e 
vrednost i p redv idene investi-
cije, ki je d o k a j visoka, le-te ne 
bo m o ž n o začeti realizirati v 
letu 1982, za to s m a t r a m , da je 
opredel i tev , ki je v resolucij i , 
to re j le pr ip rava d o k u m e n t o v 
in p r ip rava vsega t istega, kar b o 
v tem s r edn je ročnem o b d o b j u 
m o ž n o izpeljati , edina p rava 
pot . 

Možnosti banke so pri tej 
investiciji pomembne. Ali bo 
banka pri tem sodelovala, kako 
in pod kakšnimi pogoji? 

Justina RAZPET: 
Že tov. Terp inc je nakazal 

slabe možnost i k red i t i r an ja 
predvidenih investicij. Ta inve-
sticija ni v s redn je ročnem pro -
g r a m u banke , p r o g r a m za leto 
1982 pa je še v izdelavi in b o 
predv idoma sprejet v j a n u a r j u . 
Ko so se zbirale po t r ebe za izde-
lavo p r o g r a m a za leto 1982 in 
po teh po t r ebah je p redv ideno 

neka j čez štirideset mil i jonov 
din za investicije, je banka po-
stavila pogoj , da b o d o prišle v 
p r o g r a m s a m o tiste na ložbe , 
ki b o d o imele vse p o t r eb n e o d o -
bri tve, tore j , ki b o d o izpolnje-
vale vse kri ter i je , ki jih zah te -
va jo komisi je , da da jo svoje 
soglasje. Mislim, da se b o pre j 
p o v ed an a številka še precej 
skrčila, ker so možnost i b a n k e 
za kred i t i ran je o m e j e n e tudi 
v banki . 

Kako svet krajevne skupnosti 
ocenjuje trenutni položaj glede 
pogojev za gradnjo blagovnice? 
Ocenite urbanistično, prostor-
sko, politično in ekonomsko 
plat te investicije. Kaj predla-
gate? 

Vinko MARKELJ: 
Če govor im v imenu sveta 

KS, lahko rečem, da le bolj o p a -
z u j e m o vse to in sicer p rav za-
radi razlogov, ki so jih navedli 
že p redhodn ik i . 

Vsi vemo, da o tej naložbi 
govor imo že precej časa. Te-
mel j imo na s r e d n j e r o č n e m pla-
nu, v ka terega smo vključili tudi 
p redv ideno investicijo in bili 
smo pr ipravl jeni , da bi to čim-
pre j zgradili . Za to s m o se zbra -
li s k u p a j vsi tisti, ki s m o bili 
odgovorn i za izpeljavo te in-
vesticije in s m o se tudi vse lepo 
dogovori l i , t eda j sem dobil ob -
čutek , da je »posveti la zelena 
luč.« Glede na vse p r i p o m b e 
in čas, ki je prišel, se je vse sku-
p a j o d m a k n i l o , čeprav misl im, 

da se včasih za zaveso stabil iza-
cije tudi skr i jemo. 

Vel ikokrat s m o tudi na sejah 
obravnaval i pr i tožbe o b č a n o v , 
ki meni jo , da se z g r a d n j o zavla-
čuje. 

Venda r misl im, če s m o se že 
dogovoril i in stvar dali tudi v 
plan, po tem m o r a m o naredi t i 
vse, da bi to tudi izpeljali. 

Žazidalni načrt centra Žirov 
je sprejet in tuka j ne sme biti v 
zvezi z blagovnico nobenega 
o d s t o p a n j a , če hočemo uresni-
čiti to , za ka r je bilo vloženo že 
precej t ruda in da se nepremič -
nine že končno odkup i jo , ozi-
roma zamen ja jo . Sedaj je t reba 
vztrajat i pri tem, da se iz bivše-
ga vrtca l jud je d o k o n č n o iz-
selijo. 

Glede e k o n o m s k e plati u p r a -
vičenosti investicije v tem sta-
bil izacijskem o b d o b j u , se m o -
ram strinjati tudi s tov. Terpin-
cem, da je p o t r e b n o o s k r b o o b -
držati na ustrezni ravni, da je to 
najvažnejše . Menim pa, da t o 
dogovar j an je in ob l jub l j an je , ki 
t ra ja že tol iko časa, pol i t ično 
zelo negat ivno vpliva na ljudi 
v kra ju . 

Rad bi tudi , da mi n e k d o 
odgovor i , ali sploh o b s t a j a j o 
pogoj i za izgradnjo blagovnice 
v p redv idenem roku s strani 
A B C Loka. To naj se danes 
razjasni , ker vemo da za leto 
1982, »zelene luči« n i m a m o , 
r a č u n a m o pa da b o to m o ž n o 
v letu 1983. Za to pa je p o t r e b n o 
v letu 1982 d o k o n č n o z a m e n j a -
ti nepr imičnine , da po tem tako j 
p r i čnemo z rušenjem in ure ja -
njem zemlj išča, ter izdelavo 
idejnega in glavnega projekta . 

To pa mora biti na re jeno v 
letu 1982. Mislim, da m o r a m o 
danes tudi d o k o n č n o reči, če 
predvideni investi torj i niso 
pr ipravl jeni , kdo b o po tem ti-
sti, ki bo pr ipravl jen investirati 
v letu 1983. 

Nam je vseeno, k d o gradi v 
Žireh, g lavno je, da je to zgra-
jeno. 

Nekateri menijo, da je v tem 
trenutku najpomembnejša os-
novna preskrba. Drugi spet, da 
so prodajne zmogljivosti v Ži-
reh zadostne, oz. kupna moč 
premajhna. Kako konkretno 
gradnjo že dosedaj oz. dodatno 
utemeljuje komisija za gospo-
darstvo? 

Bojan S T A R M A N : 
Veliko je bilo o tem že po-

vedanega , venda r mislim, da 
odloči tev o gradnj i b lagovnice 
ni nova ; prece j časa se že do-
gova r j amo , k d o in kako bi gra-
dili. To s m o vključili tudi v na-
ša p r izadevan ja pri izdelavi 

(Nadaljevale na 12. strani) 
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urbanis t ične dokumen tac i j e , 
predvidel i s m o p ros to r in spre-
jeli tudi ustrezni zazidalni načrt 
cent ra . S s p r e j e m o m tega načr ta 
pa smo hkrat i postavili tudi 
z a p o r o za druge investici je v 
kra ju in je to že precej časa 
us tanovl jeno na račun g radn je 
blagovnice. Tore j , če ne bi ves 
čas imeli v mislih g r a d n j o bla-
govnice, bi se l a h k o že mars ik j e 
kaj p r emakn i lo in izbol jšalo. 
Seveda pa bi s tem ne dosegli 
cilja, to je e n o t n e p o n u d b e na 
enem mestu , kar pa s m o hoteli 
doseči prav z izgradn jo blagov-
nice. 

Glede e k o n o m s k e u temel j i t -
ve investicije men im, da se Žiri 
res ne m o r e j o p r imer ja t i z večji-
mi kraj i kar zadeva k u p n o moč . 
Predvideni invest i torj i so tudi 
izdelali analize kupne moči za 
naše pod roč j e in ugotovili so, 
da investicija ne bo daja la po -
membne j š ih e k o n o m s k i h učin-
kov, v e n d a r ne t ako , da z eko-
nomskih vidikov investicija ne 
bi bila upravičena . 

O s e b n o men im, da je k u p n a 
m o č v Žireh, glede na število 
zapos lenih in m o č n o indus t r i jo , 
p rece j šn ja , kar pa se seda j m o -
čno odl iva v druge kra je . Res 
je, da so se časi za investicije 
poslabšal i , venda r glede na zgo-
dovino tega doga jan j a , bi se p o -
p o l n o m a str injal s p r e d s e d n i k o m 
sveta, da je nu jno v tem letu 
pr ipravi t i vse, o d z a m e n j a v e 
zemlj išča do dokumen tac i j e , 
opravi t i pr ipravl ja lna dela, na-
s lednje leto pa bi moral i pričeti 
z izgradnjo . 

Mislim, da še vedno preveč 
p o u d a r j a m o t renu tne gospo-
darske težave, p r e m a l o p a te-
žimo k temu, da bi to v zavesti 
p o p o l n o m a razčistili in ne gle-
de na to izpeljali vse pr iprave . 

Če pa govor im še kot p red -
stavnik Alpine, l ahko povem, 
da je delovna organizac i ja so-
delovala pri teh pogovor ih in 
se tudi s t r injala s soinvest i tor-
s tvom v blagovnico , s tem da si 
do ločeno površ ino zagotovi za 
svoje po t rebe . To je tudi za-
stavl jeno v koncep tu razvoja 
naše m a l o p r o d a j n e mreže , kajt i 
po celotni Jugoslaviji p rece j 
v lagamo in prav bi bilo, da bi 
neka j zgradili tudi v kra ju , ker 
se po t r ebe kaže jo že precej časa. 
Kajti očitki k ra janov in drug ih , 
ki p r i h a j a j o v Žiri, so upraviče-
ni, češ da us t rezne p o n u d b e , ki 
jo kupci p r i čaku je jo , n i m a m o . 
Glede na to, da je bila predvi -
dena v letu 1983 izgradnja bla-
govnice, smo se tudi t ako j pri-
ključili, ker do tega leta svoje-
ga ob jek ta še ne bi mogli zgra-
diti. Venda r pa so se stvari 
obrni le na slabše, rok se o d m i k a 

in ni rečeno, da v Alpini ne 
b o m o p r imoran i razmišl jat i o 
izgradnj i lastne pos lovne stav-
be, k je r bi lahko komplet i ra l i 
p o n u d b o še z ostal imi špor tni -
mi artikli , kot s m o na pr imer 
storili letos, ko smo odpr l i novo 
p r o d a j a l n o v Sarajevu. 

Ko smo pristopil i k investi-
ciji pa n ismo mislili s a m o na 
lastne korist i , kajt i za nas bi 
bilo p o m e m b n e j š e , če bi imeli 
svojo pos lovno s tavbo, t emveč 
tudi na to, da bi blagovnico v 
kra ju p re j zgradili , če bi kot 
največja de lovna organizac i ja 
kot soinvest i tor prispevali svoj 
delež in bi s tem celoten pro-
jekt investicije f inančno lažje 
dogradi l i v p r edv idenem roku. 

Svarun T E R P I N G 
Res je, da je bil ekonomsk i 

razlog upravičenost i investicije 
vseskozi eno ten , venda r so ne-
kateri razlogi, ki n a r e k u j e j o 
d rugačna razmiš l janja . Vsi s m o 
namreč izhajal i iz s r edn je roč -
nega p lana , ke r je investicija 
za je ta v s r edn je ročnem planu 
1981—85 . 

Število kvadra tn ih met rov 
p r o d a j n i h površin pa tudi pove-
čuje s t anda rd občanov , ki je 
na ži rovskem p o d r o č j u soraz-
m e r n o nizek. Sigurno je , da 
b o m o v tem s r e d n j e r o č n e m ob-
dob ju moral i dogradi t i t o in-
vesticijo, v e n d a r tako, kot s m o 
si to zamišl jal i , go tovo ne b o 
šlo. 

Po t rebno bo iskati rešitve 
v e tapnos t i g r adn je , poiskat i 
pr ior i te to in jo povezat i z vidi-
ka p re sk rbova lne funkci je , ki 
na j bi jo navezali na celoten 
splet p ro i zvodn je in po t ro šn j e 
tudi z vidika p r e h r a m b e n e 
funkci je . 

Ne p reds tav l j am pa si, da bi 
lahko mi s tem p r o j e k t o m z vi-
dika e k o n o m s k e upravičenost i 
uspeli p red republ iško komi-
sijo, kajt i investicija znaša pre-
ko 5 mil i jard starih din. Ver je t -
no bi se da lo to stvar d rugače 
obravnava t i , če bi jo upraviče-
vali p r eko regijske komisi je , 
k jer je neka j več možnos t i , kot 
so splošni republiški kri teri j i? 
Regijska komis i ja n a m r e č bol j 
upoš teva posebne kri teri je ob -
čine, kajt i eden o d kri teri jev je 
tudi upoš t evan je poli t ike izva-
j an ja p lana obč ine na določenih 
področ j ih , ki so prvens tvenega 
znača ja za obč ino . 

Bojan S T A R M A N : 
Pri vsem tem me moti , da 

smo se, glede na t renutni go-
spodarsk i po loža j , investici je 
»prestrašil i« in vse kaže, da je 
ne b o m o ž n o izvesti v p redv ide -
nem času. Že pre j smo se do-
govarjal i o izdelavi idejnega 

p ro jek ta , ki bi vseboval e tap-
nost g radn je , v tem času pa se 
nismo še uspeli dogovor i t i 
g lede f inančne kons t rukc i je , 
e tapnos t i , g r adn je , p r o g r a m a , 
kar zahteva določen čas in po-
vezovan je med kra jan i in no-
silci investicije. To pa bi seda j 
mora lo biti razčiščeno in bi 
moral i j a sne je in na tančne je 
govori t i ; t ako pa si vse to le 
bol j zamiš l j amo , p o drugi s tra-
ni ne v id imo nobene možnos t i , 
da bi zadevo izpeljali. 
Na odločitev N A M E čaka tako 
investitor kot krajevna skup-
nost Žiri. Kakšna je sedaj vaša 
odločitev? 

Pavle H A R T M A N : 
Najpre j n a j povem, investi-

rala b o S O Z D N A M A kot ce-
lota in ne s a m o T O Z D Nama 

Škdf ja Loka, ker vemo , da 
T O Ž D nima dovol j sredstev. 
V letu 1982 i m a m o tudi p lani-
r ano povečan je p r o d a j n i h in 
ostalih p ros to rov . Res je , da 
stvari p rece j časa n i smo razči-
stili, venda r seda j že l ahko po-
vem, da je naša de lovna orga-
nizacija pr ipravl jena sodelo-
vati pri p redvideni investiciji. 

Pri tem pa m o r a m poveda t i , 
da N A M A za p r i h o d n j e leto 
že načr tu je iz redno visoka 
v laganja in sicer p reko 50 mi-
lijard S din. 

Z a t o tudi pri nas obs to ja 
p rob l em denarn ih sredstev in 
vprašan je sof inanc i ran ja bank , 
tako da b o m o moral i neka te re 
začete investicije, ki še niso bile 
d o k o n č a n e , prenest i še v na -
slednje leto. L a h k o pa rečem, 
da v letu 1982 n ikakor ne bi bili 
sposobni , da bi sodelovali , na-
čelno pa je sklep de lovne o rga -
nizacije, da sode lu je pri tej in-
vesticiji. 

Nejko P O D O B N I K : 
Pri banki gre za dve stvari in 

sicer na jp re j za sode lovan je 
kot sovlagatel j ter sode lovan je 
kot posoj i loda ja lec . 

Justina RAZPET: 
Kar zadeva kredi t i ranje m o -

ram reči, da po teka to p o pr ior i -
tetni lestvici, ker pa ta investir 
cija ni v priori tet i v našem pro -
g r a m u (p rog ram za investicije 
za leto 1982 bo sprejet v j a n u a r -
ju), b o d o te investicije še bol j 
n a t a n č n o ob ravnavane . Tudi 
mi i m a m o ome jene možnos t i , 
ne s a m o zaradi sredstev, t em-
več tudi za rad i predpisov in 
plana banke . 

Po drugi strani pa namera -
v a m o sodelovat i kot soinvesti-
tor, ker žel imo imeti v zgradbi 
tudi svoje pos lovne p ros to re , 
za kar pa s m o dali tudi že pi-
smeno soglasje Veletrgovini 
Loka. Čeprav vemo, da so o m e -
jitve negospodarsk ih investicij 
letos in tudi v nas ledn jem letu, 
vz t r a j amo , da se pripravi do -
kumentac i ja , izvrši o d k u p zem-
ljišča in vse p o t r e b n o , ker s m o 
zelo zainteres i rani za te po -
slovne pros tore . 

Vesna J A N Š K O V E C : 
Zelo zanimiva se mi zdi faz-

nost i zgradnje , ker de jansko 
sedaj , ko s m o pri investicijah 
omejen i , eni bol j , drugi man j , 
je p o t r e b n o t o predvidet i že v 
pro jek tu in bi veljalo t ako tudi 
delati . Tudi mi ne vemo, kda j 
b o m o imeli na razpolago fi-
nančna sredstva za s a m o g rad -
njo, med tem ko za vso inve-
sticijsko t ehn ično d o k u m e n t a -
cijo in o d k u p zemlj išča, ni no-
benih zadržkov in bi na vsak 
način sodelovali . 

Vse to i m a m o tudi v p lanu 
za nas lednje leto. 

Skupščina občine se gotovo za-
veda pomembnosti investicije 
tudi z vidika blagovnih rezerv 
v okolju kot je žirovsko. Ali se 
občinski načrti pokrivajo z na-
črti krajevne skupnosti tudi v 
tem pogledu? 



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 
Svarun TERPINC: 
Na skupščini sem v uvodni 

besedi povedal nas lednje : 
Menim, da je čas oble tn ic , 

oz. kakršnihkol i pos tav l jan j 
ob jek tov na račun obletnic oz. 
»stricev«, minil. Mislim, da 
smo se tega začeli zavedat i . 

Pri tem ni nikakršnih drugih 
kriteri jev kot ta, da je na vašem 
področ ju p r o d a j n a površ ina 
p r e m a j h n a za takšno raven s tan-
d a r d a , ki ga i m a m o v povpreč ju 
občine , regije ali republike. Le 
to n a j bo e k o n o m s k o izhodišče 
in cilj. Samo s takšnimi kriteriji 
b o m o lahko prišli p red komi-
sijo in uspeli. 

Glede blagovnih rezerv bi 
poveda l , da s m o pristopil i k 
us tanavl jan ju blagovnih rezerv 
v letu 1980 in smo iz viškov 
p roračunsk ih sredstev obl iko-
vali enomesečne b lagovne re-
zerve, na josnovnejš ih ar t iklov, 
s t em da je naš cilj, da do leta 
1985 p r i d e m o do dvomesečnih 
blagovnih rezerv. 

Naš interes je, da te blagov-
ne rezerve niso nameščene samo 
na enem mestu. Ker z izgrad-
n jo skladišča za b lagovne re-
zerve v tem s redn je ročnem o b -
dob ju še ne bo nič, se pos lužu-
j e m o n a j e m a n j a p ros to ra pri 
delovnih organizac i jah , t a k o se 
d o g o v a r j a m o tudi z D O Alpi-
na, da bi n a m ods topi la n e k a j 
p ros to ra za te namene . 

Tako se b o m o vključili tudi 
v sof inanc i ran je iz sredstev 
l judske o b r a m b e , če bo mogoče , 
da bi pr ipomogl i , da bi bil del 
skladišč v blagovnici rezerviran 
tudi za po t rebe blagovnih re-
zerv. 
Kdaj in kako bo zgrajena bla-
govnica, če sploh bo zgrajena? 

Ludvik L E B A N : 
Mi s m o na vse te stvari, ki 

so bile povedane , računal i in 
smo v delovni organizaci j i že 
pripravili s p r e m e m b o p lana , 
da bi to investicijo vključili v 
o b d o b j e 1 9 8 3 / 8 4 . Leto 1982 
pa s m o namenil i pr ipravi tiste-
ga, kar je v letu 1981 izpadlo. 
Tako r a č u n a m o , da bi bila in-
vesticija pr ipravl jena za leto 
1983, v kol ikor bo p r idob l j eno 
vse tisto, o č e m e r smo že govo-
rili (kriterij i komisi j , pogoj i 
bank , pr ior i te ta itn.). 

Če bi realizirali investicijo 
po p r o g r a m u , brez doda tn ih 
posegov v večje pr idobi tve , bi 
lahko zgradili s tavbo s površ ino 
neka j čez 2000 kv. m, ka r po -
meni , da bi poleg tega os ta lo še 
prece j obstoječih p roda j a ln in 
bi vse skupa j pomen i lo do leta 
2000 0 ,60 kv. m p r o d a j n e po-
vršine na prebivalca , kar pa je 
tudi plan in povpreč je v Škofje-
loški občini . To je tudi p o d a t e k , 

ki kaže, da b o ta investicija ime-
la neka j časa p rece j šn jo rezervo. 

Vinko MARKELJ: 
Kar je p roda jn ih površin zu-

n a j cent ra Žirov, bi mora le vse-
kakor ostat i za p resk rbo z na j -
nujne jš imi živilskimi artikli . 
M o r a m o vedeti , da v Žireh, z 
oz i rom na razvoj samega kra ja 
do leta 2000 p r e d v i d e v a m o 
5.500 prebivalcev. To pomen i , 
da b o m o v kra ju do tega časa 
prav go tovo imeli s a m o eno 
blagovnico in za to je prav, da 
b o zados tova la p o t r e b a m . Mo-
ra biti e k o n o m i č n a in cenena , 
važno je, da je dovol j p ro s to r a , 
prav t ako mora biti dovol j p ro -
s tora tudi za parkir išče. 

Tone O B L A K : 
Večina smo govoril i o bla-

govnici, n ičesar pa še n ismo 
povedal i o gost inskih us lugah. 
Mislim, da je sovlagatel jev p o 
tem že kar precej in s tem je 
oteženo tudi dogova r j an j e , sa j 
vemo, če nas je več, se težje do-
govor imo. 

Še posebe j bi pozval de lovno 
oraganizac i jo Alpino, ki bi pri 
tem mora la odigrat i nekol iko 
večjo vlogo, da bo prišlo do 
izgradnje . Trd im, če bi se že 
pre j dogovori l i , da bi bila Alpi-
na nosilec investicije (ali pa 
K G Z Sora), bi b lagovnico že 
imeli. 

Vinko MARKELJ: 
Ali bi na tem ses tanku lahko 

rekli, da b o m o blagovnico v 
letu 1983 naredil i in sicer skup-
no: A B C Loka, Alpina, Nama 
in Ljubl janska banka , s t em, če 
v letu 1982 p r i čnemo z ruše-
n jem in p r ip rav imo vse k o m -
pletne pro jek te . V nas p ro t n em 
pr imeru , odk r i t o p o v e d a n o , 
do loč imo drugega invest i tor ja . 

Ludvik L E B A N : 
Glede nosilca investicije me-

nim; če bi kazalo , da bi Alpina 
kot nosilec investicije to lažje 
izpeljala, po tem se vsekakor 
kaže t ako dogovori t i . Mislim, 
da je v sklopu reševanja v letu 
1982 tudi ugotavl jan je , k d o na j 
investicijo p revzame, da b o m o 
hitreje prišli do cilja, vendar 
menim, v krogu invest i tor jev, 
ki so že znani . Sodim, da ne bi 
nič pridobil i , če bi izbirali med 
t rgovskimi delovnimi o rgan i -
zaci jami (p redvsem v živilski 
branži) . Menim, da je sedaj , ko 
je p reds tavnik Name izjavil, da 
b o d o soinvestirali k rog sovla-
gateljev že znan . 

Nejko P O D O B N I K : 
Ali se l ahko v okviru vaših 

delovnih sredin, na podlagi 
tega, v skladu pogovora in do-

govora s predstavniki KS Žiri 
dogovor i te za operat ivni načrt 
de lovan ja? 

Svarun TERPINC: 
Mislim, da mora biti inve-

st i torstvo o d p r t o z vseh vidi-
kov. Venda r je pri tem po t r eb -
no opozor i t i , da smo A B C Loko 
zadolžili kot nosilca p re sk rbe 
v občini . S tem pa so tej de lov-
ni organizaci j i na ložene določe-
ne obveznost i in s tega vidika je 
tudi v priori tet i o b r a v n a v a n j a 
našega pod roč j a tudi kar zade-
va investicije. V pr imeru , da bi 
investiral drugi , bi ce lo tno po-
droč je z vidika preskrbe moral i 

obravnava t i drugače . Ver je tno 
je blagovnica nek dohodkovn i 
motiv, venda r ostale t rgovine, 
ki b o d o še poslovale, ne b o d o 
več dosegale takšnih e k o n o m -
skih rezul tatov kot jih sedaj . 

Potem bi tu šlo za d o h o d e k , 
ki bi se obl ikoval na drugih me-
stih in ne t am, kjer je bilo do-
ločeno delo vloženo. Za to pri 
temu gre upoštevat i tudi t o 
dejstvo. Tako bi moral bodoč i 
investi tor vzeti v oskrbo celot-
no žirovsko območ je . 

Mislim, da de jansko nihče 
od nas ni sedaj le pokl ican in ne 
more zatrdit i , da b o m o v letu 
1983 zagotovo pričeli z g rad -
njo . Tudi p lanske d o k u m e n t e 
m o r a m o pri lagajat i dan im raz-
meram in men im, d a j e osnovni 
cilj v letu 1982, pripravit i vse 
p o t r e b n o za začetek g r a d n j e v 
letu 1983, pa tudi če b o d o po-
goji dela in g o s p o d a r j e n j a ta-
krat še slabši, b o d o načrti l ahko 
še eno leto počakal i . Prav zato 
pa sem že p re j izpostavil to e tap-
nost g r adn je s stališča upravi -
čenosti posameznih delov 
e tapnost i , da b o m o tako lažje 
prišli do »zelene luči«. 

ZAKLJUČEK: 
Razgovor je nedvomno razjasnil položaj, vsaj do 

te mere, da se pričetek investicije odlaga vsaj za eno 
leto. Obstoja pa še druga ovira: Investicija presega 
5 starih milijard in je vprašljivo, če bo komisija, ki 
preverja upravičenost investicije to potrdila. 

Ob teh dejstvih je sedaj na vrsti spet nosilec inve-
sticije A B C Loka Škofja Loka, ki bo v januarju skli-
cala pogovor tudi s predstavniki KS Žiri. Nato seveda 
sledijo uskladitve in popravki planov. 

Vse delovne organizacije, ki se vključujejo v inve-
sticijo, te uskladitve verificirajo na samoupravnih orga-
nih. Vsi partnerji se tudi dogovorijo za operativni načrt 
priprav, podobno kot lani, določijo naloge, nosilce, 
roke, itd . . . 
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Višji otroški 
dodatek 

Skupščina Skupnos t i 
o t ro škega vars tva Škof ja 
Loka je na seji dne 9. de-
cembra 1981 spreje la sklep 
<r povečan ju višine dena rn ih 
pomoč i (o t roškega d o d a t k a ) 
o d 1. jul i ja 1981 dal je . Po-
večani o t rošk i d o d a t e k znaša 
po skup inah : 

višina 
mesečni o t roškega 
d o h o d e k na d o d a t k a 
d ruž inskega z a e n e g a 
č lana o t r o k a 
din d i n 

d o 2 .500 1.100 
od 2 .500 
do 3 .000 800 
o d 3 .000 
d o 3 .500 500 
o d 3 .500 
d o 3 .900 350 

Povečana je tudi d e n a r n a 
p o m o č o t r o k o m , ki i m a j o 
ed inega hran i lca , na 2 5 0 din 
mesečno , in 4 5 0 din meseč-
no te lesno ali duševno pr i -
z a d e t e m u o t r o k u . Ta p o -
m o č gre s a m o tist im de-
lavcem, ki so upravičeni d o 
o t roškega d o d a t k a . 

O b izplačilu o sebnega 
d o h o d k a za d e c e m b e r b o 
izplačan o t rošk i d o d a t e k 
za tekoči mesec in razl ika 
o d 1 . ju l i ja 1981. 

Kadrovska služba 

Na tečaj angleškega jezika, ki 
ga vodi Mara Potokar, se je 
prijavilo 19 krajanov: 6 iz Al-
pine, 6 iz Kladivarja, 5 iz Etike-
te in 2 iz Poliksa. 

Za tečaj nemškega jezika je 
prijavljenih 20 krajanov, od 
tega 13 iz Alpine, 6 iz Kladi-
varja in 1 iz Poliksa, vodi pa ga 
Irena Žakelj. 

Eva Dolenc 

Andreju 
Andreuzziju 

Nekaj dni pred novim le-
tom smo izvedeli, da nas je 
za vedno zapustil naš upoko-
jenec Andrej Andreuzzi. 

Andrej sodi v tisto gene-
racijo žirovskih čevljarjev, 
ki so polagali temelje sedanje 
Alpine, saj se je v tedanji 
Čevljarski zadrugi zaposlil 
že spomladi 1946. leta. Ves 
čas je delal v montaži, oz. 
pri izdelavi spodnjih delov 
obutve, saj je bila takrat še 
pretežno ročna izdelava. 
V zadnjih letih pred invalid-
sko upokojitvijo pa je delal 
na fazi pribijanje podplatov 
in klinastih medpetnikov, 
dokler se zaradi hujšega 
obolenja rok ni poleti 1960. 
leta upokojil. 

Vsi, ki smo ga poznali, ga 
bomo ohranili v lepem spo-
minu. 

Ob vstopu na novo življenjsko pot sodelovkama 
Mirjani Lazič in Jelici Čvorovič iz prodajalne Beograd /. 
TOZD Prodaja Žiri iskreno čestitamo in želimo mnogo 
sreče, zdravja in razumevanja v zakonu. 

V mesecu d e c e m b r u je 
nas top i lo de lovno r a z m e r j e 
9 delavcev, z de lom pa je 
p reneha la 1 de lavka . 

De lovno r a z m e r j e v T O Z D 
Obu tev Žiri, v o b r a t u Rovte 
je nas topi la Emili ja A m b r o -
žič, v o b r a t u Čbl pa sta 
nas topi la de lo S tanko 
L a m p e in Vlad imi r Mikuž , 
v Delovni skupnos t i skupn ih 
služb sc je iz J L A vrnil 
M a r k o Kavčič, v T O Z D 
Plastika Žiri je nastopi l 
delo Drago Krolnik, v 
T O Z D O b u t e v G o r e n j a vas 
pa je nas topi la de lovno raz-
mer j e Mar j e t a Košir. V 
T O Z D Proda j a Žiri so na -
stopili de lovno r azmer j e 
Lj i l jana Mil juš v p r o d a -
jalni Vinkovci , Z d e n k a Le-
skovar v p roda j a ln i Mari -
b o r in Mikaina O b r e n o v i č 
v p roda ja ln i Cačak. 

V T O Z D Plastika Žiri je 
z de lovnim r a z m e r j e m pre -
neha la Ivanka Jereb. 

OB ODHODU V POKOJ: 
Dolgoletni sodelavki Ivanki Jereb ob odhodu v pokoj 

Želimo še mnogo let trdnega zdravja, zadovoljstva in razu-
mevanja v domačem krogu, ter da bi se rada spominjala 
delovnih let v Alpini. 

Jezikovni tečaji 
Na osnovn i šoli p o t e k a j o od Tako j im de lovne o rgan iza -

o k t o b r a dvakra t t edensko na - cije tudi p laču je jo t eča jn ino . 
dal jevalni tečaj i angleškega in 
nemškega jezika. Teča je obi - Večina udeležencev obeh 
sku je jo delavci , za ka te re ži- 100-urnih tečajev je p red tem 
rovske de lovne organizac i je ž e u spešno končala zače tne 
meni jo , da za uspešno o p r a v - tečaje , ob koncu pa b o d o o p r a v -
l janje svojega dela p o t r e b u j e j o ' J 3 ' 1 t u d l p re izkuse znan ja , 
določeni tuji jezik . 

cpocGciU 6a 
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Usnjarsko predelovalna -
razmeroma disciplinirano 
Ob koncu leta se je sestal Republiški odbor sindikata delav-

cev tekstilne in usnjarsko predelovalne industrije Slovenije. 
Med drugim so razpravljali tudi o rezultatih poslovanja 

v prvih devetih mesecih leta 1981. 
Komisija splošnega združenja usnjarsko predelovalne indu-

strije za delitev dohodka in sredstev za osebne dohodke je pri-
pravila kratek komentar k zbirnim podatkom o poslovanju udele-
žencev v obdobju januar—september 1981. Oglejmo si te kazalce. 

Število zaposlenih se je po-
večalo za 1 ,8%, od tega v 
usnjarski za 1 ,4% v predeloval-
ni pa za 2 , 0 % . Skupno je bilo 
zaposlenih v usnjarski in usnjar-
sko predelovalni industriji 
18.684 delavcev, približno ena 
tret j ina v usnjarski in dve tretj i-
ni v usnjarsko predelovalni in-
dustriji . 

Poslovna sredstva so se po-
višala za 3 1 , 4 % , osnovna pa 
za 4 1 , 0 % . Osnovna sredstva 
so iznad povprečja povišana 
v Konusu in Utoku. 

Celotni pr ihodek je višji za 
3 8 , 9 % , dohodek pa 3 4 , 6 % . 
V odstotkih so celotni pr ihodek 
bolj povišali v usnjarski indu-
striji ( 40 ,8% ) , dohodek pa v 
predelovalni (35 ,3%) . 

Zelo so se povišale obvez-
nosti iz dohodka , 4 1 , 1 % v us-
njarski in 4 6 , 4 % v predelovalni 
industriji . Glavno povišanje je 
nastalo zaradi prenosa dela 
prispevkov iz b ru to osebnega 
dohodka v breme dohodka . 

Čisti dohodek je usnjarska 
industrija povišala za 30%, 
predelovalna pa za 31,3%. 
Sredstva za osebne dohodke so 
v povprečju višja 26,7%, 
v usnjarski 29%, v predelovalni 
pa 25 ,4%. Del čistega dohodka 
namenjenega za sklad skupne 
porabe, je letos višji v pov-
prečju 4 ,6%. Posamezne de-
lovne organizacije izkazujejo 
velika odstopanja od povpreč-
ja, kar je težko razumljivo. 
Akumulacija iz čistega dohodka 
se je povišala bolj kot dohodek 
in čisti dohodek in je 50 ,5% 
višja kot v preteklem letu, kar 
je vsekakor dobro. Ugodno je 
tudi to, da noben udeleženec 
v letošnjem letu ne izkazuje 
izgube. 

Izvoz se je povečal od 
2 .564.084 tisoč na 3.424.067 
tisoč. Zvišanje znaša v povpreč-
ju 33,5%, v usnjarski industriji 
20 ,4%, v predelovalni pa za 
42 ,4%. 

Izpolnjevanje resolucije: 
Udeleženci kot celota so po-
rabili za osebne dohodke 9 9 , 3 % 
po resoluciji dovoljenih sred-
stev. Usnjarska industri ja je 
dovoljena sredstva presegla za 

1 ,8%, predelovalna pa izkazuje 
pr ihranek 2 , 1 % . Delovne or-
ganizacije, ki izkazujejo prese-
ganje, so naslednje: 

Planika Kranj 4 , 1 % , Indu-
strija obutve Novo mesto 1 % , 
Ciciban Miren 0 , 4 % , Torbar -
stvo Ljubljana 11 ,7%, Indu-
strija usnja Vrhnika 2 , 2 % , 
Konus Slovenske Konjice 3 , 3 % , 
Tovarna usnja Slovenj Gradec 
1 ,5%. 

Prekoračitel j je tudi Utok 
Kamnik, čeprav izkazuje pri-
hranek 3 , 4 % . Izračun njego-
vih dovoljenih sredstev ni pra-
vilen, kar je razvidno že iz tega, 
da je dohodek povečan 3 1 , 3 % , 
sredstva za osebne dohodke 
pa 4 0 , 4 % . 

Porabljena sredstva sklada 
skupne porabe brez s tanovanj-
skih so letos v povprečju 1 ,5% 
višja kot lani. Nerazumljivo 
visoka pa so ods topan ja od 
tega pri posameznih delovnih 
organizaci jah. Konus na pri-
mer izkazuje celo indeks 275,6. 

Poslovna sredstva na delav-
ca so se povišala za 2 9 , 7 % , 
dohodek pa 3 2 , 8 % . V usnjar-
ski industriji je slika obra tna , 
saj so se poslovna sredstva po-
višala 3 2 , 5 % , dohodek pa 
3 1 , 6 % . 

Neto osebni dohodki so letos 
v povprečju višji 32 ,6%, v 
usnjarski industriji 35 ,5%, 
v obutveni pa 30,9%. Dejan-
ski osebni dohodki so znašali 
v usnjarski industriji 10.703 
din na delavca mesečno, v pre-
delovalni pa 9 .609.— din. 

Sredstva za reprodukci jo , 
to je obe amortizacij i in osta-
nek čistega dohodka je znašal 
v primerjavi s poslovnimi sred-
stvi v letu 1980 8 , 3 4 % , letos 
pa 11 ,0%. Pri usnjarj ih se je 
znižal od 8,69 na 8 , 0 % , pri 
predelovalcih pa povišal od 
9 , 6 3 % na 10 ,87%. 

Podatki so v največ pr ime-
rih prikazani v povprečju z na-
menom, da udeleženci svoje 
poda tke p r imer ja jo z drugimi 
in da v pr imeru, če zaos ta ja jo , 
skušajo z internimi ukrepi po-
slovanje izboljšati in se pribli-
žati vsaj povprečju. 

Po poročilu komisije 

Obrambno usposabljanje 
prebivalstva 1981/82-

jesenski del 
»Opeko, ki nas bo varo-

vala pred dežjem, običajno 
delamo v lepem vremenu« 
(kitajski pregovor). 

Ali veste, kako deluje 
in kako je organizirana ljud-
ska obramba v T O Z D in KS 
v različnih razmerah? 

Odgovore na ta vprašanja 
boste dobili, če se boste od-
zvali vabilu na obrambno 
usposabljanje. V programu 
za jesenski del sta namreč 
temi: 

1. Delovanje družbeno-
političnega in družbenoeko-
nomskega sistema v T O Z D 
in KS 

2. Oklepna sredstva in 
vodenje boja proti njim 

Usposabljanje se bo v le-
tošnjem letu odvijalo v dveh 
oblikah: v Škof j i Loki, Že-
leznikih, Gorenji vasi in Ži-
reh bomo organizirali pre-
davanja v povezavi z razsta-
vo protioklopnih bojnih 
sredstev, v manjših KS pa 
kaj takega ta hip še ni mogo-
če izvesti, zato bodo kot 
običajno predavanja, po-
pestrena z diapozitivi in de-
monstracijo nekaterih proti-
oklopnih orožij. 

Vabili bomo vse od 15. le-
ta naprej v skupinah določe-
nega dne in določeno uro. 

Novost v letošnjem letu 
je ta, da vas na usposabljanje 
vabimo, ne pozivamo. Pre-
davanj se udeležite ob spo-
znanju, da je tudi usposab-
ljanje za naloge SLO in druž-
bene samozaščite koristno 
in potrebno. 

Predavali bodo rezer-
vni vojaški starešine in vidni 
družbenopolitični delavci. 

Odgovoren za organiza-
cijo in pripravo je upravni 
organ za ljudsko obrambo, 
realiziral pa ga bo v sodelo-
vanju z delavsko univerzo, 
OK ZRVS, kasarno »Jože 
Gregorčič«, Loškim muze-
jem, koordinacijskim odbo-
rom za LO, varnost in družbe-
no samozaščito ter odbori 
in komiteji za LO in družbe-
no samozaščito. 

To kratko informacijo 
zaključujemo z željo, da se 
vas predavanj čimveč ude-
leži, da jih kritično ocenite 
in nam svoja mnenja in pred-
loge tudi posredujete. 

INDOK CENTER 
Škofj a Loka 
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Novole tno srečanje u p o k o -

jencev n a m a je všeč in želiva, 
da bi se tudi nas ledn ja leta še 
nada l jeva lo . Škoda pa je, ker ne 
vidiš vseh, s kater imi si bil ne-
koč skupaj . 

Iva Erznožnik : 
Upokoj i la sem se sep tem-

bra . Danes , ko sem se vrnila 
v s taro de lovno okol je , so me 
bili vsi veseli in rekli, na j se čim 
večkrat oglasim. Moje de lovno 
pod roč j e me še vedno zan ima . 

Drugače pa se mi ni stožilo 
p o starih časih, ker sem težko 
čakala na upokoj i tev . 

Viktor Galičič: 
V Alpini sem delal kot na-

bavni referent za p o d p l a t n e ma-
teriale. Splošni vtis, ki sem ga 
dobil o b ogledu tovarne je, da 
stabil izacija na delo še ni t ako 
os t ro vplivala in da se z resnim 
pr i s topom k delu da veliko na-
rediti . O p r e m a je precej bol j ša 
v Alpini, kot je bila včasih, tudi 
t r anspor t je bol je ure jen , izde-
lujete nove art ikle, zalog konč-
nih izdelkov p rak t i čno ni, kar 
je i z redno razveselj ivo. 

Takšna s rečanja so d o b r a 
stvar, sa j se na njih p o n o v n o 
v id imo in p o g o v o r i m o med 
seboj . Zadovol jn i smo , da se 
še vedno spomni te na nas , ki 
n i smo več vezani na tovarno . 

For tunat Temel j : 
Ogled tovarne je naredil na-

me zelo d o b e r vtis. Napredek je 
viden na vsakem koraku . V po-
koju sem že 13 let, delal pa sem 
v pr ikrojevalnic i . Takra t nas je 
dela lo 45 rezačev, seda j pa je 
vse preš lo na s t ro jno rezan je 
in s p r e m e m b a je »kot noč in 
d a n « . 

Vaše glasilo že dolgo časa 
dob ivam in n a t a n č n o p r e b i r a m , 
t ako da sem seznanjen s s ta-
n jem v Alpini. 

Naši upokojenc i so si ogle-
dal i de lovno organizac i jo oz. 
odde lke , k j e r so včasih delali , 
na to imeli kosilo in v pr i s rčnem 
razpo ložen ju — ob pogovoru 
in kozarcu vina — preživeli 
neka j pr i je tnih uric. 

Mišo Č E P L A K 

V imenu upoko jencev se je 
zahvali la Slava Mlinar 

Kaj pa so o s rečan ju pove-
dali nekater i udeleženci : 

Pavel Goveka r : 
Do upokoj i tve sem delal 

v skladišču končnih izdelkov. 
Danes je t am vse drugače . 
Skladišče je bol je u re jeno , m a n j 

Lojze Filipič: 
Menim, da gre Alpini kar 

d o b r o napre j . Dosti je z an ima-
nja za nada l jn j i razvoj. Največ-
jo težavo pa vsekakor p reds tav-
lja o m e j e v a n j e uvoza , to je še 
posebe j p r izade lo plast iko. 

Če bi t ak ra t m o r d a razvili 
ka j d rugega , bi bi lo seda j ver-
j e tno bolje . Toda , kot pravi iz-
rek: »Če bi človek vedel vse na -
prej , ne bi bil n ikda r revež. 

Takšna s rečan ja so zelo po-
zitivna stvar. Že s a m o to, ker 
s m o izvedeli , kako je s pos lo-
van jem Alpine, je veliko — do- Fortunat Temelj redno prebira naše glasilo 

Lojze Filipič — še vedno nas 
zan ima ka j se doga ja v Alpini 

biš j a sne j šo sliko o vsem. Tudi 
u p o k o j e n c e m ni vseeno, kako 
Alpina pos lu je , ker je od tega 
odvisen razvoj k ra ja . 

Janez Tavčar , Janko Jereb: 
Delala sva v mizarnici . Vse 

nap redu j e , napredek je viden 
vsakodnevno , stroji se izbolj-
šujejo . Pros tor pa se v mizar-
nici ni b is tveno spremenil . Vsi 
so se na ju razveselili , ko sva 
jih prišla pogledat . 

Želiva si, da bi šlo nap re j 
tako , kot doslej . Čeprav bi ži-
veli ma lo bo l j sk romno , s a m o 
da bi bil mir. 

Janez Tavčar j e 2 8 let delal 
v mizarski delavnici 

Novoletno srečanje z upokojenci 
Ob Novem letu o rgan iz i r amo v Alpini s rečanje s s lavnostn im 
kosi lom za vse u p o k o j e n c e naše de lovne organizac i je . Tudi 
zadnjega s rečan ja , 28. decembra so se upokojenc i udeležili v 
p rece j šn jem številu. 

Direktor de lovne organizac i je Tomaž Košir je spregovori l upo-
kojencem ob n j ihovem obisku v Alpini 

Direktor delovne organiza-
cije T o m a ž Košir je pozdravi l 
vse pr isotne in j im pr ikazal po -
s lovanje Alpine v letu 1981 ter 
glavne p rob leme , s kater imi 
smo se srečevali. Nakazal je 
tudi , kaj p r i č a k u j e m o o d leta 
1982 ter o b koncu vsem zaže-
lel s rečno ter u spešno novo leto, 
m n o g o zdrav ja in zadovol j -
stva v letu 1982. 

V imenu upoko jencev kot 
tudi upravnega o d b o r a Dru-
štva upoko jencev je sprego-
vorila Slava Mlinar. Zahvali la 
se je de lavcem Alpine za pova-
bilo na s rečan je ter izrazila že-
ljo po še tesne jšem sode lovan ju 
med Alpino in Druš tvom upo-
kojencev. 

Pavle G o v e k a r je ob upokoj i tv i 
delal v skladišču gotovih izdel-
kov 

je f izičnega dela. Včasih s m o 
tudi imeli p rece j skladišč izven 
tovarne . 

Takšna s rečanja so mi zelo 
všeč. Tudi v skladišču so me 
bili veseli, ko sem se oglasil , saj 
sem 11 let delal t am. 
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Z njimi je rasla Alpina 
Na pobudo osnovne or-

ganizacije zveze sindikatov 
TOZD Prodaja in še mno-
gih drugih delavcev smo skle-
nili v našem časopisu uvesti 
novo rubriko, ki naj bi pred-
stavljala ljudi, ki so dejansko 
pripomogli, da je Alpina 
tako napredovala. V rubriki 
bodo sodelovali upokojenci 
naše delovne organizacije, 
prav tako še vedno zaposle-
ni starejši delavci in delavci, 
ki so se pri svojem delu še 
posebno izkazali. 

Zdelo se nam je prav, da 
za začetek predstavimo prve-
ga direktorja naše delovne 
organizacije, ki ima tudi naj-
več zaslug za povojno zdru-
ževanje žirovskih čevljarjev 
— Vinka Govekarja. 

Boli me, da imate take teža-
ve s kakovostjo . . . 
Zamislimo si, da nekomu, 
ki nam je naročil čevlje, na-
redimo slabe. . . 

Tisti, ki svojega dela ne na-
redi v redu, je kakor tisti, ki 
sedi na veji in žaga vejo . . . 
Dober čevelj pomeni kruh 
in življenje .. . 

V. GOVEKAR 

S to mislijo je Vinko Go-
vekar stopil v žirovsko druž-
beno in gospodarsko življe-
nje takoj po vojni. Takole 
pripoveduje: »Takrat smo 
si ljudje želeli predvsem mir, 
urejene razmere in delo. Za-
vedali smo se, da so naše 
možnosti za izboljšanje živ-
ljenjske ravni le v tem in naši 
enotnosti. 

Zanimivo je, da je ta mi-
sel kar hitro prodrla in le po-
samezniki se s tem niso spri-
jaznili. Tudi tedaj so bile 
finančne razmere težke in 
kredit je bilo težko dobiti. 

Prvi so zadolžnice za po-
sojilo, na podlagi katerega 
je bodoča zadruga dobila 
300.000 din posojila, pod-
pisali: Matevž Strlič, Nace 
Naglič, Jakob Tavčar, Lovre 
Kavčič, Franc Mlinar, Jože 
Maček in Vinko Govekar. 
Razumljivo je, da smo s tem 
zastavili svoje lastno premo-
Ženje, za čevljarsko zadrugo, 
ki še sploh ni bila registrira-
na. Kasneje so se razmere 
nekoliko izboljšale, saj smo 
ustvarjali promet, vračali 
posojilo in najemali novega. 

K 

Vinko Govekar — prvi 
direktor Alpine 

Poskrbeti je bilo treba tudi 
za prihodnost, zato smo leta 
1946. ustanovili tudi vaje-
niško šolo, kjer se je uspo-
sabljalo 90 mladih, okrog 
100 pa priučevalo. 

Nekateri smo delali tedaj 
tudi po 16 ur na dan, v za-
drugi pa od 7. do 12. in od 
13. do 18. ure, torej 10 ur 
dnevno. Pisarniški delavci 
so morali opraviti svoje delo, 
ne da bi imeli kakršnokoli 
naduro. 

Tudi sedaj sproti sprem-
ljam razvoj Alpine. To je 
skoraj 30 let, saj sem bil in-
validsko upokojen leta 1952. 
Menim, da je Alpina še ved-
no glavni življenjski živec 
Žirov in če se bodo delavci 
tega zavedali, če jim je pri 
srcu bodočnost, bodo delali 
disciplinirano in dobro iz-
koriščali delovni čas. To pa 
pomeni, da tisto, kar nare-
dim, naredim dobro in to 
vt'5 čas, vseh osem ur. Pa 
seveda tudi pametno ravnati 
Z delovnimi sredstvi, nižati 
stroške, kar še posebno ve-
lja za tiste, ki delo priprav-
ljajo in organizirajo. Žal, 
tudi ti včasih pozabljajo . . .« 

Vinko Govekar, nekdanji 
organizator partizanskega 
šolstva v Žireh, prvi direk-
tor Alpine in dolgoletni 
družbenopolitični delavec, 
se že ves čas ukvarja tudi z 
zbiranjem gradiva iz zgodo-
vine Žirov. Njegove infor-
macije in preverjeni doku-
menti so bili pogosto vir 
mnogih sestavkov o Žireh. 
To mu uspeva vsa ta leta, 
čeprav je Že tako zgodaj iz-
gubil vid. Najvažnejša je 
volja, da človek spoznava 
Življenje, ki nastaja. 

Nejko PODOBNIK 

Ob prehodu v leto 1982 
(Nadaljevanje z 9. strani) 

Produktivnost pri takem po-
slovanju pada, potrebno je bilo 
mešati plane, dajati en artikel 
v več oddelkov ipd. 

1982: Še več deviz bomo 
morali odstopati domačim kup-
cem, manj pa bo direktnega 
uvoza in lahko se zgodi, da bo 
naš položaj še težji. 

Naročila trenutno niso pro-
blem, ampak materiali. 

Prav zato si želim v letu 
1982 normalno zagotavljanje 
materiala, pravočasno dobavo 
repromaterialov. 

Prav tako želim, da bi čim 
bolj uspeli proizvodnjo zaokro-
žiti po linijah in da bi linije čim 
več delale programe, za katere 
so namenjene. 

Drago GROŠELJ — skladi-
šče končnih izdelkov: 

1981: Imel sem dosti dela. 
Nimam pripomb, moram pa 
poudariti, da je poračun prišel 
zelo prav vsem. 

1982: Želim, da bi že enkrat 
uvedli plačevanje na osnovi 
kvalitete opravljenega dela. 
Moje delo pa bo tudi v prihod-
nje podobno kot sedaj. 

Hela LIKAR — T O Z D Pro-
daja: 

1981: Dobro je bilo. Imela 
sem nekaj več dela kot druga 
leta. Z osebnimi dohodki sem 
zadovoljna, razumevanje v de-
lovnem okolju pa je sploh bilo 
odlično. 

1982: Želim si, da bi potekalo 
tako kot prejšnja leta. 

Lojze O B L A K — s e r v i s e r : 
1981: V prvem letu svojega 

dela v Alpini sem dobil mnogo 
delovnih izkušenj. Uredil sem 
si sistem dela. Izkušnje nabiram 
v glavnem na osnovi lastnih 
prizadevanj, pri delu pa so mi 

Iz oddelka montaže šal 

dosti pomagali v razvojnem od-
delku. Sodelovanje s tekmoval-
ci in trenerji v letu 1981 lahko 
ocenim kot zelo dobro. 

1982: Upam, da bo še boljše 
kot letošnje, saj se kupci že pre-
cej obračajo na nas s prošnjami 
za usluge — ali na naše servise 
ali direktno na delovno organi-
zacijo. 

Jože JUSTIN—vratar : 
1981: S svojim delom sem 

bil zadovoljen. Res pa je, da je 
podnevi lažje delati, kot pa 
opravljati delo nočnega čuvaja. 
Delovna organizacija je v letu 
1981 solidno poslovala. 

1982: Želim, da bi bil zaslu-
žek vsaj tak, kot je bil dosedaj 
in da bi vsi potegnili bolj skupaj 
ter skupno reševali probleme. 
Prav tako kot predsednik delav-
skega sveta DO upam, da naš 
delavski svet ne bo več tako tih, 
ampak da se bomo vsi vključe-
vali v razpravo. 

Jana M A R O V T — plastika: 
1981: Zadovoljna bi bila, če 

bi bilo dela v plastiki vnaprej 
dovolj, a sedaj slabo kaže. Do-
kler smo imeli dovolj dela, je 
šlo v redu, ko pa je dela primanj-
kovalo, pa smo hodile tja, kjer 
je ostajalo kaj dela. 

1982: Želim si, da bi vsi 
imeli dovolj ustreznega dela in 
da bi nam šlo, kot doslej. 

Milan O B L A K — orodjarna: 
1981: Posebnih težav nisem 

imel in sem zadovoljen. Nekaj 
časa je dela malo primanjko-
valo, sedaj ga je pa dovolj. Za-
dovoljen sem z osebnim dohod-
kom in tudi razumemo se v od-
delku dobro, le včasih pride do 
manjših konfliktov. 

1982: Želim si, da bi vsi imeli 
dosti dela. Mišo ČEPLAK 



Na FIS tekmi v veleslalo-
mu na katerem so štartali vsi, 
ki v Avstriji kaj veljajo, je 
Grega Benedik osvojil iz-
vrstno 5. mesto komaj 69 
stotink za olimpijskim zma-
govalcem v smuku iz Lake 
Placida Stockom. 

Pred njim sta bila še dva 
člana prve jakostne skupine 
Jšiger in Riedlsperger ter 
obetavni Hinterseer. Lan-
ski zmagovalec Orlainsky 

je bil komaj sedemnajsti 
z več kot tremi sekundami 
zaostanka za Benedikom. 
Grega je dobil tudi svoje 
najboljše FIS točke v ka-
rieri. Se en tak rezultat do 
20. januarja pa bo v novi 
FIS rang listi bistveno bolj-
ši. Možnosti bo imel v Fran-
ciji v Courchevelu, Morzinu 
itd. 

Janez ŠMITEK 

Od tu in tam • Od tu in tam • Od tu in tam 

Benedik odličen v Abtenau 

Lavtižar izvrsten 
Naša B rep rezen tanca je po preglednih t e k m a h v St. J akobu 

še n a p r e j t renira la in nas topa la na FIS t e k m a h v Taupl i tzu , I I I / -
mOSMI in na Starem vrhu . Žal so za rad i v remensk ih težav o d p a d l e 
3 t ekme, s la lom, ki je bil v d rugem teku v Taupl i tzu p rek in jen 
zarad i snežnega vihar ja , v Kranjski gor i še ni bilo snega, na So-
riško p lan ino pa ni bilo mogoče priti za rad i snežnega p lazu . 

Kljub t emu pa je bera iz-
vrs tna . Lavt ižar , ki j e bil le eno 
leto v mladinski reprezen tanc i 
in p rvo v B, je bil s š ta r tn imi 
števi lkami nad 60 v Avstri j i 
dvakra t na 13. mestu . S i ja jno 
je smučal p redvsem prvi tek 
veles la loma v Fi lzmossu, k je r 
je imel enega na jbol j š ih vmes -
nih časov, končnega pa o s m e -
ga , k o m a j s e k u n d o in 36 s to-
tink za č l anom prve j akos t -
ne skupine Avstr i jcem Jiiger-
j em, o smim na svetovni rang-
listi. Drugi tek je smučal m a n j 
agres ivno in zamudi l pr i lož-
nost za rekordni skok v točkah 
FIS. 

Iz jemno uspešna pa je bila B 
r ep rezen tanca na Starem vrhu . 
Jože je z 9. mes tom dosegel še 
bol jše točke , kot v Avstr i j i , v 
novi izdaji F IS točkovnih list 
b o imel zbir 38 ,16 točke , p re j 
55.82. S tem pa se že uvršča na 

— 178. mes to na svetovni rangli-
sti veles la lomistov. V letniku 
1965 sta p red nj im le Šved 
Wallner , ki ima 34 ,03 točke in 
Avstr i jec Walk, ki jih ima 
35.83. Boljši pa je tudi naš Pe-
trovič, ki je le to mlajši in je 
s 37 ,07 točke na 164. mestu . 

Poleg Lavt ižar ja pa se je 
od l i čno držal tudi član Alpe-
t o u r j a Luka Knific. O b a sta 
prehi te la Č ižmana , ki na sve-
tovnem poka lu ne m o r e d o 
točk , ker so bile p roge letos za-
radi p o m a n j k a n j a snega še po -
sebej težke. Za T o m a ž a je bil 
svetovni poka l s t r aho tno n a p o -
ren, kar se je od raz i lo na rezul-
tatu v Škofj i Loki, k je r je bila 

zan j in vse naše pr i ložnost za 
točke na jvečja , sa j so imeli š tar t -
ne številke p o d 30, kar se v 
Avstriji tudi s luča jno ne zgodi . 

Kljub vsemu je p r emaga l 
kolego v reprezen tanc i Pe t ro-
viča. Po novem letu b o seveda 
d rugače , ker Čižman ne b o šel 
na svetovni poka l , a m p a k lepo 
p o pot i , ki so jo moral i p r e h o -
diti vsi, ki so hoteli v svetovni 
vrh. Ne da se iz o semle tke na 
univerzo. Bil je pač t a k o d o b e r , 
da so ga ob Petroviču- moral i 
vzeti s sabo . 

Nekater i izkušeni t rener j i 
s m o na to opoza r j a l i , a ni bilo 
dovol j , na s rečo je Čižman psi-
h ično dovo l j s tabi len in b o za-
m u j e n o nadoknad i l . 

P o m a n j k a n j e t ren inga na 
ledu je p r i zade lo tudi Bene-
dika , ki je d r u g o leto v svetov-
nem poka lu . Z a n j vel ja , da 
mora na evropski pokal in FIS 
tekme, k je r p r ide v p r v o j akos t -
no skup ino — da t akra t zna 
zapel ja t i , je že večkra t d o k a -
zal. 

Na Starem vrhu je imel s m o -
lo, ker je imel številko ena in 
se mu je na v r h n j e m delu p r o -
ge še p rece j vdira lo . Ker je bil 
po p rvem teku peti , je šel na 
p r o g o še enk ra t prvi , dosegel 
pa je isti čas kot Križaj , ki j e 
štartal t ako j za nj im kot drugi . 

Naši so p rece j nap redova l i , 
p r edvsem mladi iz B repre-
zen tance , svetovni as Ži rov, ki 
je bil b rez n a p a k e v p rvem teku 
šele osmi , drugi tek sploh ni 
prišel na štart . N e š p o r t n o ! 
Strel je bil za rad i n a p a k e k rep -

Jože Lavtižar in Grega Benedik s serviserjem Lojzetom Oblakom 

ko zada j , v d rugem teku pa je 
s če t r t im časom popravi l uvr-
stitev in pristal na 12. mestu . 
Izreden špor tn ik! 

Veles la lom Stari vrh 20. 12. 
1981: 

1. F ranko 2 :36 ,80 
2. Kuralt 2 :36 ,87 
3. Cerkovnik 2 :37 ,62 
4. Križaj 2 :39 ,04 
5. Benedik 2 :39 ,04 
6. Podbo j 2 :39 ,33 

Končno je pade l sneg tudi d o m a . Začel se bo s lovenski po-
kal. U p a m o , da so naši na jmla j š i d o b r o pr ipravl jeni in da b o d o 
vitr ine Dežmanove , Bergantove, Koprolove , Robiča , Žana in 
drugih kmalu p r e m a j h n e za nova odl ič ja . 

Janez Šmitek 

Pomladena momčad Alpine Ziri uspješno je nastupala na 
prvenstvu Zagreba u malom nogometu i izborila povratak 
u prvu ligu 

7. Kreačič 2 :40 ,07 
8. Knific 2 :41 ,01 
9. Lavtižar 2 :41 ,05 

10. Mizuhani Jap. 2 :41 ,13 
11. K o l a r Č S S R 2 :41 ,14 
12. Strel 2 :41 ,16 
13. Oblak 2 :41 ,36 
14. Soltys Č S S R 2 :41 ,36 
15. Čižman 2 :41 ,97 
16. Jakopin 2 :42 ,08 
17. Ribn ikar 2 :42 ,12 
18. Petrovič 2 :42 ,87 
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NE POZABIMO 

Priprave na praznovanje 
10. decembra je v prostorih DO Etiketa potekal razgovor 

o organizaciji praznovanja 40-letnice osvoboditve Žirov in usta-
novitve prvega narodnoosvobodilnega odbora na Gorenjskem. 

Oblikovali so organizacijski odbor za pripravo praznovanja 
in za predsednika odbora imenovali Zdravka Krvino. 

Tole naj bi bil naslov nove 
rubrike. V njej bomo objav-
ljali stare fotografije ljudi, 
predmetov, dokumentov. 
To je naš dolg preteklosti, 
ki nas bo bogatila tudi za pri-
hodnost. Vabimo vas, da 
tudi vi sodelujete v tej rub-
riki. Sporočite, pošljite, ob-
vestite nas, če imate tudi vi 
zanimivosti iz naše preteklo-
sti . . . 

Danes objavljamo foto-
grafijo, na kateri so baje 
tečajniki nekega strokovne-
ga tečaja, ki je bil v Žireh or-
ganiziran pred prvo svetov-
no vojno. 

Sporočite, če poznate 
tečajnike na fotografiji. Za 
kakšen tečaj gre? Kdaj toč-
no je bil organiziran in kdo 
ga je organiziral, kdo vo-
dil? Kje je narejen posne-
tek? N. P. 

f V Žireh gostoval oktet Zveze 
slepih in slabovidnih Slovenije 

V okviru praznovanja 
40-letnice vstaje slovenske-
ga naroda in 35-letnice Zve-
ze slepih in slabovidnih 
Slovenije je bil 13. decem-
bra v veliki dvorani DPD 
Svoboda Žiri samostojni 
koncert okteta Zveze slepih 
in slabovidnih Slovenije 
Luis Braille. 

Oktet vadi znani sklada-
telj in glasbeni pedagog Slav-
ko Mihelčič, kije zbral pevce 
iz različnih krajev Slovenije, 
kar je Že organizacijski pod-
vig. 

Kar pa je še pomembnej-
še; pevovodji je uspelo iz-
redno uglasiti oktet, da se 
Že uvršča med najboljše ok-
tete v Sloveniji. 

V to so se lahko prepri-
čali vsi tisti, ki so pevcem 
prisluhnili v žirovski dvo-
rani. Le-teh res ni bilo malo, 

»DELO-ŽTVLJENJE« je do KsvMC, Anton Eni-
glasilo ALPINE, tovar- ko, Srečko Ermtožnik, 
ne obutve Žiri, Stara vas i V an Reven, Ml »o Ce-
23, n. sol. o . ^ k i i m t v , a k Anu»ka Kavči« -

s t t r M P S S s 
Gorenja vas, TOZD Pla- Podobnik glavni in od-
ntika Z tri, TOZD Proda- govorni urednik. - Ir-
ja Žiri in Delovni akup- ha J a m e w i o o , naklada 
noat skupnih sluib. - MM 1 sv odo v. Fotografi -
Ureja ga uredniAki od- je Tone Pintar. Tisk 
bor: Anica Govekar, Ra- TK Gorenjski tisk, Kranj 

in splačalo se je, bi rekli. 
Pevci so zares navdušili, zla-
sti so nas prevzele izvirne 
priredbe Slavku Mihelčič a 
in izvedba posameznih 
skladb. 

Tudi nastopi solistov, ki 
se posrečeno vključujejo v 
dobro vpeti oktet, so poželi 
obilo odobravanja. 

Ob vsem tem pa vemo, da 
oktet vodi in nastopa v tež-
kih razmerah. 

Pevci, zbrani z vseh stra-
ni, vadijo le enkrat mesečno, 
takrat pa njihova vaja traja 
6—8 ur. 

Kljub temu se upajo do-
bro pripraviti za nastope 
doma kot tudi v tujini, kjer 
so pred kratkim nastopali 
v okviru tekmovanja inva-
lidov. Zares so nekaj poseb-
nega . . . 

Nas Žirovce še posebno 
veseli, da je med izbrano 
osmerico tudi Anton Ža-
kelj, ki ga seveda poznamo 
tudi kot solista Moškega 
zbora Alpine. Njegov na-
stop v oktetu Luis Braille je 
tudi za Žirovce pomenil ne-
kaj novega. 

Upajmo, da nas bo oktet 
še kdaj obiskal, saj smo Ži-
rov c i v družbi z nastopajo-
čimi doživeli res lep večer. 

Nejko Podobnik 

Zdravko Krvina — predsed-
nik odbora za pripravo prazno-
vanj ob 40-letnici osvoboditve 
Žirov 

Zravko Krvina je predložil 
neka j vsebinskih in organiza-
cijskih vprašan j v zvezi s pri-
pravo na p raznovan je in ta 
vsebinska vprašanja p reds tav-
l jajo osnovo za sestavo celot-
nega p rograma: 

1. Zgodovinska opredel i tev 
prvega na rodnoosvobodi lnega 
odbo ra in pomen za nada l jn jo 
graditev n a r o d n e oblasti v N O B 

2. Izpostaviti Žiri v pred-
vojnem času in v zvezi s tem za-
jeti celotne pr iprave na NOB, 
potek N O B in pomen za na-
daljnj i razvoj Žirov 

3. Povojna izgradnja ter 
d ružbeno-ekonomske spre-
membe , organiziranost in aktiv-
nost O Z D , razvoj s amouprav -
nih odnosov 

4. Orisati posebnost i Ži-
rovccv z vidika nj ihovega od-
nosa do dela, pr izadevnost i 
ter oris drugih značilnosti pre-
bivalcev našega o b m o č j a 

5. Ocena družbenopol i t ične-
ga življenja v povezavi z raz-
vojem samoupravnih odnosov 

6. Značilnosti in razvoj sli-
karstva od predvojnih let do 
danes 

7. Napraviti pregled vseh 
spomenikov in spominskih obe-

ležij N O B ter ugotoviti , ka j bi 
bilo po t r ebno do leta 1983 še 
narediti na tem področ ju 

8. Predlagal je, da pros lavo 
40-letnice osvobodi tve poveže-
mo z Zborom aktivistov in 
borcev Goren jske 

9. Učenci na šolah naj bi 
pisali nalogo iz temat ike o N O B 

Udeleženci razgovora so 
predlagali, da se ustanovijo 
posebne komisije in pododbore 
za posamezna področja dela: 

— pododbor za ureditev 
kraja 

— komisijo za vsebinsko 
opredelitev proslave' 40-letnice 
osvoboditve Žirov 

— komisijo za spominska 
obeležja 

— komisijo za zgodovinsko 
opredelitev prvega narodno-
osvobodilnega odbora in socio-
loško akademske raziskave 

— komisijo za propagando 
— komisijo za ureditev kul-

turnega doma 
— komisijo za organizacijo 

slikarske kolonije 
— pododbor za področje 

športa in rekreacije 
— operativno vodstvo pro-

slave in prireditve pod naslo-
vom »Partizanski miting«. 

Predsedniki komisij ( podod-
borov) pa b o d o sestavljali po-
seben operat ivni odbor . 

O d b o r se bo sestajal enkrat 
mesečno oz. po potrebi v Sin-
dikalni dvorani Alpine. O d b o r 
bo d o k o n č n o imenovala občin-
ska konferenca S Z D L Škofja 
Loka, ki bo tudi jasno op rede -
lila naloge za vsakega člana. 

M. Č. 
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Proslava ob dnevu JLA 
Komisija za proslave pri 

KK S Z D L Žiri ter Zveza 
rezervnih vojaških starešin 
sta v soboto, 19. decembra 
1981 v dvorani D P D Svo-
boda pripravili proslavo ob 
Dnevu JLA. Kljub zanimi-
vemu programu in velikemu 
številu navzočih pa se je 
proslave udeležilo le malo 
Zirovcev. 

Franc Jereb je v slavnost-
nem govoru med drugim 
spregovoril o ustanovitvi 
prve proletarske brigade, 
dotaknil se je nekaterih po-
membnejših bitk med N O B 

ter se ustavil tudi pri raz-
merah na Žirovskem. 

V kulturnem programu so 
nastopili vsi žirovski pevski 
zbori: ženski zbor D P D 
Svoboda, moški zbor Alpi-
ne, moški zbor podjetij Ži-
ri, pionirski in mladinski 
pevski zbor osnovne šole 
Žiri, poleg njih pa še pihalna 
godba Alpine. Posebno 
osvežitev je predstavljal 
nastop mladinske instru-
mentalne sekcije D P D Svo-
boda. Program je povezo-
vala Martina Mlakar. 

M. C. 

Srečanje z doktorjem 
Bernikom 

Predsednik sveta krajevne skupnosti Vinko Markelj je predal 
doktorju Karlu Berniku spominsko darilo 

10. decembra so se v Alpini zbrali predstavniki krajevne 
skupnosti, delovnih organizacij, družbenopolitičnih organizacij 
in zdravstveni delavci kraja na poslovilnem srečanju ob odhodu 
dr. Bernika v pokoj. 

Predsednik skupščine krajevne skupnosti Žiri Tone Oblak 
je uvodoma na kratko orisal delovno pot Karla Bernika v 36 le-
tih njegovega delovanja v Žireh. 

Predsednik sveta krajevne skupnosti Vinko Markelj pa je 
slavljencu v imenu krajevne skupnosti izročil spominsko darilo. 

Dr. Bernik se je v svojem 
govoru dotakni l p redvsem raz-
mer v zdravstvu na Ži rovskem. 

Še posebe j je spregovori l 
o p r o b l e m u bolniškega staleža, 
ki v delovnih organizac i jah 
preds tavl ja poseben p rob lem. 
Večkrat za boln iško ni vzrok 
telesna bolezen č loveka, am-
pak povsem drugi pogoj i : ne-
r azumevan je v službi, težave 
d o m a ipd. Poudari l je p o t r e b o 
po ustanovitvi posebnih posve-
tovalnic po delovnih o rgan iza -
cijah ali v okviru kra ja , v ka-
terih bi delovali ali socialni de-
lavci ali psihologi . Nj ihova na-
loga bi bila, da bi ob tesnem 
sode lovan ju z zdravs tvenimi 
delavci ugotovili , pri ka te rem 
pac ientu v bistvu ne gre za bo-
lezen, a m p a k za duševno stisko 
— te bi po tem poslali na razgo-
vore k ps ihologu , k l in ičnemu 
ps ihologu, ps ihia t ru ali social-
nem psihia t ru . V naši družbi je 
tore j dosti novih poklicev, ki bi 
lahko uspešno pomagal i l j udem 
o b duševnih st iskah. 

Kot je povedal dr. Bernik 
na osnovi svojih dolgoletnih 
izkušenj , kakšna t re t j ina l judi , 
ki p r ide jo k zdravniku , ni te-
lesno bolnih . Z nj imi se bi m o -
rali ukvar ja t i posebni s t rokov-
njaki . S tem pa bi se tudi čakal-
nice b is tveno spraznile in zdrav-
nikom bi več časa os ta lo za ti-
ste pac iente , ki so resnično bol-
ni. 

Dr. Šubic, d i rek tor zdrav-
stvenega d o m a Škofja Loka je 
pr ikazal splošne razmere v 
zdravstvu in se dotakni l tudi 
razmer na Ž i rovskem. 

Povedal je, da t r enu tno 8 0 % 
sredstev, namen jen ih zdrav-
stvu, gre v večje bolnišnice, le 
2 0 % pa jih os tane za o s n o v n o 
zdravs tvo — prav o snovno 
zdravs tvo pa pokr iva 8 0 % 
prebivals tva. Z a t o se b o m o 
moral i bori t i za večji delež 
sredstev za o snovno zdravs tvo. 
Bolniški stalež pa b o m o lahko, 
po n jegovem mnen ju , znižali 
le ob tesnješem sode lovanju 
med delovnimi organ izac i jami 

Srečanja ob odhodu dr. Bernika v pokoj so se poleg predstavnikov 
kraja udeležili tudi žirovski zdravstveni delavci ter direktor 
Zdravstvenega doma Škofja Loka dr. Mladen Šubic 

in zdravstvenimi delavci in tudi 
z u p o r a b o starejših — mater ia l -
nih sankcij . 

V pogovor so se vključili 
tudi ostali udeleženci , ki so 
poudar i l i p o t r e b o po čim 
boljši urejenost i zdravstva 
v Žireh. 

K temu na j bi veliko pr ispe-
val posvet o p rob lemih zdrav-
stva, v Žireh , ki ga nač r tu j e jo 
v mesecu j a n u a r j u . 

P o m e m b e n delež pa l ahko 
od ig ra jo tudi delegati v obč in -
ski zdravs tveni skupnost i , ki 
pa v zadn jem štir i letnem o b -
dob ju niso bili dovol j aktivni. 
Ker smo na pragu novih volitev, 
i m a m o pr i ložnost , da v delega-
cijo i zbe remo res tiste k ra j ane , 
za ka tere vemo, da b o d o uspeš-
no zastopali naše interese v 
skupščini zdravs tvene skupno-
sti. 

Mišo Č E P L A K 

Živali so pridno pomagale Dedku Mrazu pri delitvi daril 


